
ACTA

Expedient núm.: Òrgan col·legiat:

PL/2022/6 PLE

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 1 / de desembre / 2022

Durada Des de les 18:00 fins a les 19:00 hores

Lloc SALA DE SESSIONS AJUNTAMENT DE VANDELLÒS

Presidida per ALFONS GARCIA RODRIGUEZ

Secretari MARIA ANGEL BENEDICTO ESCLARÍN

 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

DNI Nom i Cognoms Assisteix

40914565A ALFONS GARCIA RODRIGUEZ SÍ

39864814H ASSUMPCIÓ CASTELLVÍ AUVÍ SÍ

48273403Z DIEGO MAURICIO GARCÍA VERA SÍ

75706355S ELIDIA LOPEZ REDONDO SÍ

39898404M ESMERALDA SALADIÉ BARROSO SÍ

39888599K FRANCESC FUGUET MOLNÉ SÍ

39841785N FREDERIC ESCODA GIL SÍ

39869283W GUADALUPE CAPELLA CASTELLVÍ SÍ

46059791Z LAIA MARTORELL GARCIA SÍ

39875804Z MARIA JOSÉ GÓMEZ FERNÁNDEZ SÍ

39883261L Núria Ortiz Sánchez SÍ

24414442B SILVIA PUJOL GARCIA SÍ

33980696J TOMAS DÍAZ CRUCERA SÍ

29198530F VICENTE VAYÁ MORTE SÍ
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Una vegada verificada pel Secretari la constitució vàlida de l’òrgan, el President obre la sessió, procedint a la 
deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia

 

A) PART RESOLUTIVA

 

Aprovació de l'acta de la sessió anterior

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 10, En contra: 0, Abstencions: 3, Absents: 0

S'aprova l'acta de la sessió anterior amb el vot favorable de deu membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 de C's i 1 del 
PP) que representen la majoria absoluta dle nombre de tretze que legalment el componen i s'abstenen tres membres
(1 de la FIC, 1 d'ERC i 1 de la CUP)

 

Expedient 4576/2022. Estudi i aprovació inicial, si procedeix, de la modificació de crèdit 6/2022

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 7, En contra: 3, Abstencions: 3, 
Absents: 0

Fets i fornaments de dret

 1. L’Alcaldia ha informat de la necessitat de tramitar un expedient de crèdit extraordinari i suplement de crèdit, atès
que  les  despeses  que  es  relacionen  no  poden  demorar-se  fins  a  l’exercici  següent  i  la  seva  consignació
pressupostària existent és insuficient:

2. Per resolució d’aquesta mateixa Alcaldia, s’ha resolt iniciar l’expedient de modificació de crèdit  pressupostària

mitjançant suplement de crèdit i crèdit extraordinari.

3. L’Interventor ha emès informes 623 i 624 que consten a l’expedient.

4.- Igualment, la Secretaria General ha emès l’informe vers la legislació aplicable al procediment incorporat igualment

a l’expedient.

Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP que manifesta: “De nou ens trobem amb la

sisena modificació de crèdit d’aquest any 2022 d’un valor de 312.420,86 euros..

Del pressupost inicial 18.336.025 €
1. 2.235.867,92 €
2. 1.145.443,22 €
3. 30.000 €
4. 944.060,81 €
5. 52.000 €
6. 312.420,86 €
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TOTAL: 4.719.790 €  dels 18.336.025 € pressupostats inicialment.
(Desviació d’un 25,7%)

En total, segons els nostres càlculs, fins el que portem de legislatura, 26 modificacions de crèdit.  Que
és moltíssim.

Si que és cert que algunes de les modificacions de crèdit proposades entrarien en la
lògica de funcionament normal d’un Ajuntament, on no es pot preveure absolutament
tot en un pressupost anual, i cal anar modificant partides. 

Podem entendre també, que hi hagi despeses sobrevingudes, com és el cas d’aquesta modificació en
gran part subjecte a la pujada de preu de l’energia i el combustible, i que en aquests casos, amb el
model pressupostari que aplica l’actual equip de govern, sigui necessari utilitzar una eina com la de
modificació de crèdit.

Però també és cert, que l’equip de Govern fa un ús abusiu de la figura de la modificació de crèdit, i que
considerem que és fruit, també en alguna partida d’aquesta, de la manca de previsió.”

Vista la proposta de resolució PR/2022/656 de 22 / de novembre / 2022.

Intervenen els següents Regidors manifestant la seva explicació de vot:

- Assumpció Castellvi pel grup municipal de JxCaT: "Això és com aquella películ.la del dia de la marmota. Búcles

temporals … aquí en cada Ple es repeteix el mateix, una altra modificació de credit..

Evidentment que ho poden fer, però reconeixeran (o no) que en fan un abús, i per JUNTS ens resulta poc rigorós i

seriós.

Aquest cop la modificació puja més de 312.000 euros ( però no tant com el passat Ple que ascendia a quasi 1 milió).

Ens abstindrem perquè les despeses que figuren no poden demorar-se fins l’any proper i són necessaries. Moltes

són per l’increment de l’energia/combustible i podem entendre una part d’aquest  desfàs, però d’altres es podien

preveure.

Actualment tenim un romanent líquid de Tresoreria de 8milions 100 mil euros, (Fons líquids + Drets pendents de

cobrament - Obligacions pendents de pagament ) els destinarem sempre a modificacions de crèdit? Ara n’heu tret

245.000 mil euros, però altres cops n´heu estirat més. JUNTS creiem que el millor que podem fer amb el romanent

de tresoreria és que reverteixi en millores per a la nostra gent, no que sigui per tapar forats. Cal moure part del

romanent, aquests 8,1 milions, en accions per millorar el municipi. Cal que aquests diners vagin a parar a la gent, a

millores per la nostra gent. JUNTS proposem que en el Pressupost 2023 s’incorpori part del romanent al pressupost.

Un cop més JUNTS desitgem que en el nou curs polític 2023 no sigui l’habitual (com ha estat fins ara), que en cada 

Ple ens proposin una modificació del Pressupost.

Simplement cal, que l’Equip de Govern calculi bé les partides."

 

-  Elidia  López  pel  grup municipal  de  la  FIC:”  No  podem de  cap manera  aprovar  aquesta  modificació  perquè

demostra que el pressupostos municipals que presenta l’equip de govern, en aquest cas el de 2022, són pura ficció. 

És la sisena modificació i  com a fet  substancial remarco la quantitat de quasi 4 MEU sostrets del romanent de
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Finançament

Aquesta modificació es finança baixes d’altres aplicacions i  amb càrrec al  Romanent  de Tresoreria de l'exercici

anterior, en els següents termes:

Segon. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el Butlletí Oficial de la Província, pel termini

de  quinze  dies,  durant  els  quals  els  interessats  podran  examinar-ho  i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.

L'expedient es considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini no s'haguessin presentat reclamacions; en

cas contrari, el Ple disposarà d'un termini d'un mes per resoldre-les.

 

Expedient 3467/2022. Estudi i aprovació, si procedeix, del Pressupost municipal per l'exercici econòmic de 
2023

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 8, En contra: 3, Abstencions: 2, 
Absents: 0

Per l'Alcalde es fa la següent explicació:

En primer lloc realitzar els següents agraïments:

• Esforç dels tècnics/ques i regidors/es dels diferents departaments de l’Ajuntament

• Gerents dels Organismes Autònoms (OO.AA.) i empreses municipals

• Departament  de  Serveis  Econòmics  i  de  la  intervenció  per  la  disposició  i  facilitat  a  l’hora  d’exposar

conceptes i  continguts  d’alguns apartats  que no sempre són fàcils  d’explicar  i  d’entendre  i  facilitar la

capacitat de gestió.

BASES D’EXECUCIÓ

APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA DENOMINACIÓ CRÈDIT INICIAL BAIXA PROPOSADA CRÈDIT DEFINITIU

40/161/61900
INVERSIÓ, 

REPOSICIÓ I 
MILLORES

85.000,00 € 30.000,00 € 55.000,00 €

13/341/48000
APORTACIONS 

ENTITATS 
ESPORTIVES

249.000,00 € 37.020,86 € 211.979,14 €

TOTAL BAIXES 67.020,86 €

RESORERIA PER DESPESES GENERALS

TOTAL RTDG 245.400,00 €                                               

TOTAL FINANÇAMENT 312.420,86 €                                               
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• Capacitat per estructurar un document clar i entenedor

• Base 2 inclou el  pressupost general,  diferenciant  el  pressupost  consolidat de tota la corporació,  el  de

l’Ajuntament, els Patronats i les empreses.

• L’empresa Llastres no consolida a nivell  pressupostari.  És cert que  l’aportació municipal  representa el

47,03%, amb la voluntat que aquesta continuï sent majoritària, però arribant a percentatges més baixos,

cap al 40%.

• Vull aprofitar per exposar la voluntat que aquesta situació també la tingui l’altra empresa municipal: Idetsa.

Els 350.000 € que rep només representen el 25% (25,33%) del seu volum de negoci. I, com heu vist, el

pressupost de les dues empreses és similar: 1.600.000 la primera i 1.500.000 la segona.

• Aquesta mateixa Base2 conté els pressupostos dels Patronats.

• El Patronat de la Llar d’Infants compta amb un pressupost d’1.091.000 €, dels que l’aportació municipal és

de 650.000 € que representa el 70% (69,62%). Aquesta quantitat i percentatge és lleugerament inferior al

del  l’any  passat  atès  que  el  govern  de la  Generalitat  farà  una aportació  de  1.600€/alumne P-2/curs.

Aquesta quantitat que rebran les famílies ens alegra molt, encara que queda molt lluny de la previsió que

les llars es financessin a terços i que fent un ràpid quocient aquesta quantitat queda molt lluny dels 6.000€/

any que costa un plaça de llar d’infants on, per cert, s’ha mantingut l’estructura laboral igual a l’existent

durant la pandèmia per tal de garantir la qualitat del servei.

• El pressupost del Patronat de l’Escola de Música puja a 555.000 € dels que l’aportació municipal puja a

394.000 € que representen el 70,93% del total previst.

• El Patronat de Mitjans de Comunicació té un pressupost de 441.000 € dels que el 94,22% és aportació

municipal (415.897,80 €).

Finalment, el pressupost de l’Ajuntament puja fins 18.867.186,98 €, el que representa un increment del

2,55% respecte l’any anterior

El pressupost consolidat arriba a 20.665.305,42 € (amb IDETSA), un 3,84% més.

El pressupost agregat arriba a 21.413.226,58 € (amb Llastres).

• La Base 5 inclou una petita modificació en la classificació dels crèdits de manera que hi apareixen dos

nous conceptes: Igualtat i Tecnologies de la Informació i Comunicació (TIC)

• La Base 7 distingeix entre les vinculacions del conjunt dels crèdits i el Programa 920

• La  Base  13  incorpora  com  a  novetat  que  no  es  podran  transferir  crèdits  a  aplicacions  no  creades

inicialment en el pressupost, excepte quan afectin, en les aplicacions d’origen i destí, a crèdits de personal.

• Voldria destacar la Base 40 on hi figuren les subvencions corrents que pugen fins a 624.820 €, que fan

referència bàsicament a entitats esportives, culturals i socials.

• Base 41 hi  figuren les inversions de caràcter  plurianual:  residència Hospitalet,  Ampliació aulari  Escola

Mestral,  comissaria Policia Local,  equipament  esportiu  a la  Porrassa i  desenvolupament  urbanístic  de

l’Aigua al Coll

• Per acabar, ressenyar que l’ENDEUTAMENT és de 0 €. No cal dir que aquesta és una fita important de la

nostra gestió financera, tot i que si cal tornar a avalar un projecte estratègic per una empresa municipal,

l’Ajuntament avalarà el projecte si la finalitat s’ho mereix.

APROVACIÓ PLANTILLA

• Previsió increment salarial de fins al 2,5%, tal com contempla l’acord del Consell de Ministres, tot i que la
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previsió arrriba al 3,5%.

• Amb la redefinició del Pla de Professionalització i Ocupació de l’any anterior, la plantilla incorpora la nova

figura del contractat fixe discontinu per a determinades feines estructurals. Enguany es vol incorporar un

responsable de la deixalleria i un altre lloc de treball a la biblioteca.

• Aquests llocs disminuiran l’aportació del Pla d’Ocupació, de la mateixa manera que ho faran els llocs de

treball que ara teníem per realitzar el servei de porta a porta.

• També  s’han  definit  la  plaça  de  tècnic  de  serveis  econòmics  i  de  responsable  del  departament  de

contractació.

• L’elaboració de la Relació de Llocs de Treball  s’està treballant amb els representants dels treballadors

(funcionaris i laborals). En aquest moment es compta amb les fitxes de treball elaborades pels treballadors

i revisades pels caps de departament i ara manca la definició de les places i la carrera professional. No cal

dir que aquest procés també s’ha aturat a causa de tot el procés d’estabilització de la funció pública.

• OBJECTIUS

Aquest pressupost respon al criteris de prudència financera tant en els ingressos com en la despesa, que ens ha

caracteritzat en els anys del nostre mandat i pretenem continuar aplicant-lo en benefici de les persones que viuen en

el nostre municipi.

Es tracta d’un pressupost que busca l’equilibri  entre la capacitat  de gestionar  el  dia a dia  de l’Ajuntament  i  la

capacitat de creixement amb la materialització dels projectes que es venen desenvolupant en els darrers anys i fer-

ho de forma sostenible.

Parlo de sostenibilitat  en el  sentit  més ampli  del  terme,  ja que més allà  de les actuacions de tipus energètic  i

ambiental que hem fet (mobilitat elèctrica, biomassa i plaques fotovoltaiques) i que continuem fent (comunitat  de

propietaris al polígon), també estem pensant en la potencial creació d’un parc eòlic públic municipal que contribueixi

a la baixa producció d’energia renovable en el país,  a la suficiència energètica del municipi  i  a la sostenibilitat

financera futura de l’Ajuntament i, per això i hem posat una primera aportació de 200.000 €.

Aquests  són  uns  pressupostos  que  continuen  aprofundint  en  el  progrés  i  transformació  econòmica  del  nostre

municipi, especialment en:

• Desenvolupament i millora continuada dels principals serveis a les persones:

• Vull citar en primer lloc la importància de la inversió en la residència per a la gent gran.

• Consolidant  els  ajuts  als  usuaris/es  de  la  residència  i  dels  centres  de  dia,  on  per  fi  hem

aconseguit les aportacions de l’administració superior als usuaris diagnosticats amb els nivells 2 i

3 de dependència.

• Ja us he parlat de les aportacions als Patronats de la Llar d’Infants o a l’Escola de Música

• Continuarem fent millores als centres educatius (patis, tancaments...)

• Dedicant més de 400.000 € als plans de professionalització i ocupació.

• Promoció  de l’esport  amb la  construcció  de  noves instal·lacions  (pista  de bàsquet,  pista  de

“bonys” i millora continua de les instal·lacions i de les aportacions a les entitats

• Ampliant i millorant els espais públics i, en particular, els parcs infantils.

• Impulsar l’economia:

• Dedicant una partida a una nova campanya de la targeta moneder amb un nou model de treball,
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però mantenint el mateix esperit d’ajudar a les empreses locals i contribuir a dinamitzar el teixit

associatiu municipal

• Incrementant de forma significativa la partida adreçada a Turisme per a millorar les instal·lacions

a les platges

• Dedicant partides quantioses a la millora de carrers i places públiques que facilitin la convivència

i l’activitat econòmica

• Treballant per aconseguir una administració més àgil i eficient

 

• Treballant per la sostenibilitat ambiental i financera:

• Incorporant la recollida selectiva porta a porta a més pobles i urbanitzacions

• Produint energia renovable i mantenint camins i boscos

En resum, són uns pressupostos basats en mantenir uns impostos baixos, el control de la despesa pública, la cerca

de l’eficiència i l’eficàcia en la gestió municipal.

L’objectiu últim és que l’Ajuntament sigui una administració ben gestionada, solvent, sense endeutament i regint-se

per l’equilibri pressupostari.

 INGRESSOS

El capítol d’ingressos ha estat elaborat seguint, com hem dit, uns criteris de prudència financera i de màxima realitat,

ja que les partides consignades fan referència als ingressos assolits l’any 2022 i, en algun cas, sense arribar a

completar l’any.

En tot cas, si que cal recordar que NO ha estat necessari augmentar cap taxa o impost, malgrat que en algun cas

l’organisme subministrador ha aplicat importants increments com és el cas de la recollida i tractament de la brossa o

el subministre de l’aigua.

Les principals partides que conformen el pressupost d’ingressos són les següents:

• Capítol 1. IMPOSTOS DIRECTES

L’import total és de 12.797.180 €, quantitat molt similar a la de l’any passat de 12.804.000 €, la qual cosa vol dir que

NO s’han augmentat els impostos (-0,05%). Aquest capítol consta de les següents grans partides:

- IBI 1.365.000 € idem 2022

- BICES 9.631.000 €: idem 2022

• Tèrmica 2.200.000 € (1.100.000 €x2),

• CN V1 500.000 €, i

• CN V2 7.000.000 €, pujarà per la recàrrega

- VEHICLES 304.000 €, amb un petit increment respecte els 295.000 € (3,05%)

- PLUSVÀLUA 225.000 € davant els 241.000 € previstos per al 2022 (-6,64%)

- IAE 1.265.000 € idem 2022

• Capítol 2. IMPOSTOS INDIRECTES
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Inclou l’impost sobre construccions per un import de 103.000 €.

• Capítol 3. TAXES I PREUS PÚBLICS

L’import total és de 1.617.000 €, amb una previsió lleugerament inferior a l’any 2022 de 1.643.000 € (-1,58%), dels

que la partida majoritària pervé de les taxes de recollida i tractament d'escombraries amb uns 897.000 € i altres

583.000 € corresponen a taxes per la utilització del domini públic, amb un increment del 19,71%.

• Capítol 4. TRANSFERÈNCIES CORRENTS

Les transferències  corrents  són les aportacions que l’Ajuntament  rep d’altres administracions.  Per a  l’any  2023

preveiem un increment fins a 3.135.000 € que respecte als 2.770.000 € de l’any anterior representa un increment del

13,17%, dels quals la immensa majoria 2.726.000 € ho fan directament de l’administració de l’Estat (14,58% més que

l’any passat), 260.000 € de la Generalitat (increment del 8,79%) i més de 125.000 € de la Diputació.

Així doncs, el principal increment és el provinent del Ministeri d’Hisenda que es va comprometre a incrementar el 5%

l’aportació als municipis.

• Capítol 5. INGRESSOS PATRIMONIALS

Per aquest concepte es té previst ingressar 385.000 €. Inclou els cànons i concessions, la més important de les quals

són les línies de Red Elèctrica amb més de 100.000 €, encara que també cal assenyalar l’increment en l’aportació de

les guinguetes licitades l’estiu passat.

• Capítol 7. TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL

Es tracta d’aportacions directes per un import de 734.000 €, un 14,69% més que l’any anterior, dels quals la majoria

són fons de la Diputació 486.000 € a través del PAM i 190.000 € del Ministerio de la Transición Ecològica. Ambdues

partides van a pagar part de la despesa de la Residència a l’Hospitalet.

DESPESES

• Capítol 1. DESPESES DE PERSONAL

Aquest capítol puja a un total de 5.642.000 €, molt similar a l’any anterior 5.661.000 € (-0,33%), situant-se

en el 29,90% (30,87% 2022)

- Inclou previsió augment salarial 2,5% amb possibilitat d’arribar al 3,5%.

- Pla Professionalització i Ocupació 386.800 € que davant 474.000 € (-18,40%), ja que no cal incloure la recollida

selectiva amb recursos propis (50.000 € aprox., treballador biblioteca i informadors turístics)

• Capítol 2. DESPESA CORRENT EN BÉNS I SERVEIS

Total 5.465.018,99 €, amb un increment del 7,78% fins arribar al 28,97% davant dels 5.070.519 € (27,65%)

de 2022

- Arrendaments i cànons 264.500 € davant els 255.000 €

- Reparacions i manteniments 886.346 € davant el 797.000 €

- Materials i subministres 4.183.673 € davant els 3.889.000 €

- energia elèctrica 411.000 € davant el 512.000 €

- aigua 97.000 €

- combustible 164.000 €
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- recollida i tractament residus, servei neteja 1.092.000 €

- jardineria 205.000 €

• Capítol 4. TRANSFERÈNCIES CORRENTS

Total 4.164.000 €, que representa el 22,07% davant els 4.346.000 € (23,71%) de 2022, un -4,19%.

Aquí s’inclouen les partides adreçades als Patronats de la Llar Infants (650.000 davant els 740.000 €),

Escola Música (394.000 €), Mitjans de comunicació (415.000 €) a Llastres (750.000 €) i a Idetsa (350.000

€), MIDIT (76.000 €), Consell Comarcal (50.000 i 33.000 €), UNED (68.000 €), entitats culturals (135.000 €)

en el capítol 2, entitats esportives (249.000 €), subvenció dels llibres de text (90.000€), Centre Cultural

(45.000 €) i altres entitats o la subvenció de la targeta moneder (140.000 €).

• Capítol 6. INVERSIONS REALS

Total 3.546.584,77 € que representen el 18,89% del total davant els 3.211.000 € (17,51%) de 2022

Les inversions previstes per al 2023 més destacables són:

• Residència Hospitalet 1.776.000 €

• Projecte energètic 200.000 €

• Aulari Escola Mestral 200.000 €

• Zona esportiva 233.000 €

• Platges 70.000 €

• Inversió carrers 110.000 €

• Parcs infantils 100.000 €

• Caserna Policia 90.000 €

• Zona esportiva Hospitalet i Vand. 55.000 € + 15.000 €

• Reurbanització Via Augusta (2a. fase) 50.000 €

En  relació  amb  l'expedient  núm.  3467/2022  i  en  compliment  de  la  Provisió  d'aquesta  Alcaldia  de  data  11  de

novembre de 2022 emeto el següent informe-proposta de resolució, de conformitat amb allò que s'ha fixat en l'article

175 del Reglament   d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret

2568/1986, de 28 de novembre, amb base en els següents,

 ANTECEDENTS DE FET

 PRIMER. Amb data 23/11/2022, es va emetre informe Jurídic sobre la Legislació aplicable i el procediment a seguir.

 SEGON. Amb dates 14/11/2022 i 23/11/2022 es va emetre informe d'Intervenció sobre l'aprovació del pressupost i

informe sobre el càlcul de l'Estabilitat Pressupostària i la Sostenibilitat Financera.

 LEGISLACIÓ APLICABLE

 PRIMER. La Legislació aplicable a l'assumpte és la següent:

 — Els articles 169, 170, 172 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial

decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.
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— Els articles 34 a 38 del Capítol I, del Títol VI, de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes

Locals, en matèria de pressupostos, desenvolupat pel Reial decret 500/1990, de 20 d'abril.

— L'article 3 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera.

—  L'article  16.2  del  Reglament  de  Desenvolupament  de  la  Llei  18/2001,  de  12  de  desembre,  d'Estabilitat

Pressupostària, en la seva Aplicació a les Entitats Locals aprovat pel Reial decret 1463/2007, de 2 de novembre

— El Reglament (UE) Núm. 549/2013 del Parlament Europeu i del Consell, de 21 de maig de 2013, relatiu al Sistema

Europeu de Comptes Nacionals i Regionals de la Unió Europea (SEC-10).

— L'article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.

— L'Ordre EHA/3565/2008, de 3 de desembre, per la qual s'aprova l'estructura de pressupostos de les entitats locals.

—  L'Ordre  HAP/2105/2012,  d'1  d'octubre,  per  la  qual  es  desenvolupen  les  obligacions  de  subministrament

d'informació previstes en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera.

— L'article 28.j) de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern.

— L'article 4.1.b).2n del Reial decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es regula el règim jurídic dels funcionaris

d'Administració Local amb habilitació de caràcter nacional.

 A la vista dels anteriors antecedents, tenint en compte la normativa d'aplicació i [en el seu cas] la doctrina exposada,

es considera que l'expedient s'està tramitant conforme a la legislació aplicable procedint la seva aprovació pel Ple de

conformitat amb l'article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.

Intervé el Regidor Francesc Fuguet manifestant: “Ens trobem en el quart any de legislatura i es repeteix més o

menys el mateix que els tres primers anys. Aquest cop però, ens arriba un informe a principis de novembre, amb una

mica més de marge respecte altres anys, amb alguna rectificació posterior. Val a dir (des d’aquí m’agradaria felicitar

a l’equip d’intervenció i econòmic) que és un informe prou entenedor, amb tots els capítols, articles i conceptes tant

d’ingressos com despeses. Agraïm que la regidoria d’hisenda es posés a disposició dels regidors  per a qualsevol

dubte o aclariment. En cap cas però, s’ha convocat als grups municipals a una reunió informativa per explicar el

pressupost des d’un punt de vista programàtic.  Uns pressupostos que com els darrers anys puja a més de 18

milions d’euros desglossat en  infinites partides i apartats no sempre prou detallades.

Creiem necessari i d’amplitud democràtica que les diferents agrupacions polítiques d’aquest consistori poguessin fer 

les seves aportacions  i posar el seu gra de sorra, i més, quan l’equip de govern governa amb majoria de regidors pe-

rò només representa el 43,75% dels vots (1.132 vots PSC + 205 Cs) en contra dels grups de l’oposició que represen-

ten la majoria amb el 55,60% dels vots (1.699 vots). Per fer això cal voluntat política.

L’Ajuntament és la institució més propera a la ciutadania, per tant, per compromís amb els veïns i veïnes creiem tam-

bé que els pressupostos s’haurien de debatre àmpliament, treure’ls d’aquestes quatre parets  i compartir-los amb les 

ciutadans a traves de debats públics on es confrontessin les propostes de l’equip de govern amb les veritables nece-

ssitats dels  veïns i veïnes del municipi. En aquest sentit la postura ha estat hermètica. Però per fer això també cal 

voluntat política. 

Veient les múltiples modificacions de crèdit de tota la legislatura aquests pressupostos d’entrada estan subjectes a 

tots els dubtes. Avui mateix, al mateix dia que es presenten els pressupostos, es presenta a aprovació una nova mo-
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dificació de crèdit, la sisena de l’any. L’equip de govern ha fet i fa un ús abusiu de les modificacions de crèdit que 

considerem que és fruit, en part, de la manca de previsió, i al nostre entendre també simbolitza una mala gestió. 

Aquest últim any 2022, s’han fet sis modificacions de crèdit amb un valor total de 4.719.790 € dels 18.336.025 € 

pressupostats inicialment. (desviació del 25,7%)

Fent una lectura dels pressupostos, veiem i creiem que son uns pressupostos continuistes que no aborden els veri-

tables reptes que tenim plantejats com a municipi. 

• El futur postnuclear del municipi és ja urgent i cal abordar-lo des de ja si no volem fer les coses malament

quan tanqui la central nuclear. El 50% dels ingressos  municipals son aportats per aquestes instal·lacions

energètiques, que han possibilitat uns pressupostos que han servit per executar la construcció de grans

equipament sobredimensionats per  la realitat demogràfica del municipi.  Uns equipaments que aquests

pressupostos volen continuar impulsant amb l’elaboració de projectes que caldrà veure com els  mantin-

drem el dia que tinguem el 50% menys d’ingressos perquè la central hagi tancat.

El que necessita ara el municipi son uns pressupostos que apostin més per l’economia  productiva de base territo-

rial, com més inversió a les energies renovables de gestió comunitària amb  retorn econòmic per al territori, el turis-

me sostenible o el sector agrari ecològic i de  proximitat, o a l’habitatge, i no uns pressupostos que faran més que hi-

potecar el futur del municipi quan ja no les podrem mantindre.  

Per tots aquests motius, votarem no a aquests pressupostos, i instem al Govern  municipal a obrir un debat pressu-

postari responsable amb els grups de  l’oposició, en particular, i amb la ciutadania, en general. “

Es formulen les següents explicacions de vots per part dels Regidors:

- Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCaT: "El Pressupost per l’any 2023 és de 20.635.305,42 €

És a dir 18 milions 803 mil euros els gestiona l’Ajuntament i 1milió 800 mil la Societat Mercantil IDETSA, els 
Patronats Municipals de l’Escola de Música, Llar d’Infants i Mitjans de Comunicació.

La Societat Mercantil LLastres es finança en la seva major part per ingressos de mercat.

En aquest pressupost veiem que l’Ajuntament NO Compleix amb l’Objectiu de la Regla de la Despesa, té un marge
negatiu de 469 mil 400 € Aquesta regla obliga a gastar per davall de la taxa de creixement del PIB a mitjà termini.
Amb aquest mecanisme el Govern central aboca els ajuntaments a no poder recuperar serveis retallats, ni encarar-
ne de nous per resoldre les necessitats i mancances detectades en els seus municipis. Per tant, a JUNTS ja ens
sembla relativament bé aquest incompliment a les directius del Gobierno Español que quarten als Ajuntaments i en
concret al nostre.

JUNTS , com he dit en l’anterior punt, demanem que en el Pressupost 2023 s’incorporin part dels 8,1 milions del
romanent de Tresoreria, i que es destinin en accions per millorar el municipi. (21+ 8 = 29)

JUNTS pensem que aquest Pressupost no és suficientment valent , ja que no hi ha cap partida exclusiva o potent en 
cap Departament, que destini una part del pressupost en aquest futur post-nuclear.

CAL  Apostar  en  TURISME,  destineu  un  4,8%  (900.000euros  de  quasi  19  milions)  del  pressupost  del  nostre
Ajuntament és irrisori, MOLT POC.

Després de temps molt complicats a causa de la pandèmia, cal encaminar el sector cap a la diversitat turistica. El
turisme hauria de ser quasi bé, la nostra primera industria post-nuclear, tenim un potencial turístic comparable al de
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les  principals  destinacions  turístiques  no ja només  catalanes,  sinó  estatals  i  europees i  sembla veient  aquests
pressupostos que no s’ho cregueu.

Les previsions oficials auguren una repetició o fins i tot millora de les xifres a les quals es va arribar l’any passat, amb
aquestes dades no entenem com no ens preparem i no hi aboquem més recursos.

Igualment passa amb la partida de COMERÇ , pobrets! Si si POBRETS comerciants locals, hi destineu un 0,80 % del
Pressupost de l’Ajuntament 153 mil euros, de 19 milions. El comerç local té unes característiques que fan que sigui, 
en moltes ocasions, la primera opció per a adquirir bens o serveis que necessitem, ens donen proximitat, 
especialització i socialització.

El comerç local fa poble. Conformen una gran part del teixit social del nostre Municipi, li donen vida i alegría. Per tant,
l'administració municipal ha d’estar al costat del comerç local i ha de posar en marxa diverses iniciatives per recolzar-
lo, per mantindre'l, perquè continui formant part del nostre poble. Ajudem-los, Apostem per ells. Les targes moneder 
són un revulsiu,sí, però NO és suficient.

Destinant aquesta miça part del pressupost sembla que els deixem de costat.

També sembla que deixem de costat ALS JOVES del municipi,el pressupost que ens presenteu aposta poc, MOLT
POC, per la gent jove i per la igualtat, destineu un 0,71% del pressupost (135.000 euros de 19 milions) De veritat?
Són el futur, no podem girar la cara a un altre costat quan molts d’ells marxen a altres llocs buscant oportunitats,
tenim talent i no el retenim. Tenim joves que estimen i  volen quedar-se als nostres pobles, però no poden. Cal
transmetre’ls confiança, coratge i il·lusió, i dotar-los de les eines i els recursos necessaris per què es construeixen el
futur, si és possible al nostre municipi, JUNTS pensem que és una obligació moral i política apostar per ells i les
noves generacions i evidentment també per la igualtat efectiva entre dones i homes.

El pressupost continua sense resoldre un problema que tenim des de fa temps, malgrat ser un municipi amb un atur 
sota la mitjana de Catalunya, el 60% de les persones que tenim aturades SÓN DONES, fet que ja vam plantejar els 
pressupostos passats, que no s’ha resolt i que cal resoldre amb premura.

Junts també creiem que cal aprendre del que la Pandemia ens ha ensenyat, i no preveure una partida dedicada a 
qüestions sanitàries imprevistes, és un error.

L’augment de despesa en l'apartat de Benestar Social, ens sembla correcte.

La construcció de la Residència d’Hospitalet contemplada al Pressupost és una necessitat urgent, JUNTS creiem 
que ha estat massa temps parada i que ja és hora de que es realitzi. És un DEURE ¡

La despesa d’Administració General ,representa un 12% del Pressupost, no dic que sigui incorrecta, però si la mires
en detall quasi bé totes les despeses són de cultura i ensenyament, perquè no es posa tot al mateix sac? O al
sac/departament que li pertoca? L’ampliació de l’escola Mestral figura en aquest apartat, despeses dels Patronats
Lllar i Musica( que a part tenen un altre pressupost autònom), la subvenció IES, la subvenció cursos català i Escola
Adults ….. Aquest departament ens sembla un calaix de sastre, i no estem dient que estem en contra d’ aquestes
despeses, simplement demanem que es posin al lloc on pertoca i que cada departament reflexi realment el que li
pertoca.

La majoria d’inversions que proposeu, ens semblen més o menys correctes, segurament les fariem diferent però són 
necessaries.

Volem deixar palès que en la reunió que vam fer amb el Pressupost a la mà amb Alcade i Regidor Frederic, vàreu 
escoltar les nostres demandes i algunes les heu inclòs, d’altres heu fet les correccions demanades i d’altres s’han 
quedat al tinter. Però és lògic.

JUNTS no volem posar pals a les rodes, simplement pel fet d’estar a l’oposició i al pressupost plantejat hi veiem tant 
coses que están bé, com coses millorables (que les plantejariem d’una altra manera tal i com he exposat) i d’altres 
que no ens agraden. Per això JUNTS ens ABSTINDREM.

 

- Elidia López pel grup municipal de la FIC: “CÀPITOL 1 Només retribucions sense seguretat social

4.319.105,98 € l’any 2022
4.323.096,10 € l’any 2023 Representa un augment del 0,09%

Com pot ser que la inflació es situï al voltant del 8,5% i l’augment en sous i salaris només augmenta un 0,09%. 

Una de dos, o no respectaran els augments salarials que pertoquen als treballadors  o és que pensen acomiadar

molt personal per fer creïbles aquesta partida.

Concepte 221.0 Consum energia elèctrica. 
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La partida es rebaixa en un 20%, més de 100.000 euros. 

Es degut a la instal·lació de les plaques fotovoltaiques o és perquè preveuen que baixarà el preu de la llum?

 Concepte 221.03 En canvi el consum de carburants i combustible augmenta un 40%. O es que aquesta any 2022

s’ha equivocat de molt, o d’augmentat molt el parc mòbil de l’ajuntament o potser saben que els preus pujaran molt.

Concepte 221.0 

Concepte 226.09 338 23 Festes Populars

Perquè us entesteu en pressupostar la mateixa quantitat inicial de l’any passat, 222.000 €

Ja sabeu el que es va de fer el mes de setembre/octubre: incrementar la partida amb 72.000 €, quasi res un augment

del 33%. Que malament es va calcular aquesta partida l’any 2022 i ara hi torneu. O és que preteneu eliminar el 33 %

de les activitats festives del municipi. És poc seriós actuar així. 

Què són les ACTIVITATS assignades als conceptes?

326.15

337.17

341.13

4311.21

És primordial  que per presentar un pressupost  correcte s’especifiqui ben clar a què es destina cada una de les

partides que el conformen. 

Concepte 932.31

Esteu   d’acord  en  pagar  cada  any  150.000  €  per  mantenir  externalitzat  un  servei  que abans  ja  feia  el  propi

ajuntament?

Algú pensa que, amb  molta menys despesa, no es pot portar aquest servei des de l’ajuntament?

Crec que val la pena reflexionar sobre aquest assumpte, i d’altres, sobre l’externalització de serveis. Estem afavorint

una gestió neoliberal que en res beneficia al poble.

Si tornem a governar els recuperarem, aquest i d’altres. Nosaltres defensem polítiques socialdemòcrates, no pas

polítiques neoliberals, com sembla evident que l’equip de govern les manté i les afavoreix.

INVERSIONS:

Ara resulta que el aparcament de la via Augusta encara no és acabat, però sí inaugurat posant en funcionament tot

l’aparell propagandístic de l’equip de govern.

I dic això perquè manteniu el Concepte 1531.41  Reurbanització Via Augusta del c/Masriudoms al c/ Vandellòs amb

una assignació de 50.000 €.

Repetició de la partida amb el mateix import per a  la construcció de la Caserna de la Policia Local.  Em poden

explicar que han fet amb la partida del 2022. No cal que em contestin és una pregunta retòrica. No han fet res de res,

bé sí que ha fet, ho han repetit al pressupost del 2023.

I per acabar vull saber per què del pressupost ordinari de l’ajuntament es paguen factures generades per l’actuació

d’IDETSA. No vam quedar que IDETSA és una empresa autònoma al marge del control municipal. Que gasta el que
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creu convenient i ingressa allò que l’ajuntament li ha cedit. Però ens adonem que això és pura fantasia. Des del

moment que es produeix actes com l’esmentat a l’inici només puc preguntar: ON ÉS LA TRAMPA?

No sé si Intervenció aquí hi hauria d’intervenir o no, espero que si ho de fer ho faci i evacuï un informe sobre la

legalitat d’aquell pagament relacionat al llistat de factures. 

INGRESSOS

És curiós, si més no, que en el  Capítol 1 Impostos sobre el Capital es modifiqui l’import de dos conceptes i els

resultat final es exactament el mateix, quines coincidències, oi?  

Tots sabem que dins aquest capítol hi ha factors canviants d’any en any. Però bé, es fa una “pròrroga” de l’any

passat i feina feta.

El mateix passa en el concepte 130, el mateix, igual al cèntim.

Capítol 2  Impostos indirectes.

Aquest capítol ens dona una pista sobre el que pensa l’equip de govern sobre l’any 2023.

Amb dues paraules: Recessió i més atur. 

Es rebaixa més del 20% la previsió d’ingressos pel concepte d’impost sobre construccions i instal·lacions. Si l’any

2022 ja està sent un any prou dolent mireu el que ens espera pel 2023, segons l’equip de govern. Aquest fet, entre

d’altres, ens indica la gestió que fa el govern local.

Concepte 335

Es rebaixa un 40 % la previsió de recaptació sobre la taxa de terrasses a la via pública i això només pot ser motivat

per:

És que rebaixaran aquesta taxa als usuaris?

Està lligada a la recessió i atur que auguren en el concepte abans esmentat?

És que volen eliminar terrasses perquè, sobre tot, a l’estiu quan hi molta gent al poble, els molesta. Això no és nou, el

turisme, font d’ingressos i feina al poble, té detractors en algun sector del veïnat. Doncs bé exigim una resposta clara

i creïble sobre aquest punt.

Concepte 339.08

Es passa d’un ingrés pressupostat de 4.500 € a 11.323 €. pretenen ampliar l’espai  de la Fira o pretenen fer un

augment important de les taxes?

Concepte 344.00 Entrades a museus, espectacles....

Es rebaixa la partida en més d’un 45%, una de dos o és que l’any passat vau ser molt optimistes o és que penseu

rebaixar les activitats culturals de poble o és que el pressupost d’enguany també va està fet a ull.

Concepte 349.04 Trenet  turístic

És un bon símptoma de la mala gestió de la regidoria de Turisme quan, segons el pressupost la publicitat del Trenet

passa de 4.000€ a 250€ d’ingressos de publicitat. Si vam veure que l’any passat el trenet va tenir un funcionament

deficitari,  en comptes de procurar arreglar  aquest  servei  per donar-li  la  qualitat  que ens mereixem,  posem una

quantitat simbòlica que ens ve a dir que l’estiu proper no hi haurà trenet turístic. 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

SE
M

N
T6

63
LM

A4
W

M
Q

4E
W

P6
H

J3
M

 | 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//v

an
de

llo
s-

ho
sp

ita
le

t.e
ad

m
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

5 
de

 5
6 



Concepte 391 Multes

Moltes felicitats al veïnat i als visitants del nostre poble. D’un import de 80.000€ que s’esperaven recaptar en aquest

concepte, algun indicis devia tenir l’equip de govern quan va pressupostar aquesta xifra, o és com sempre, a ull, s’ha

passat a aquest 2023 a 15.000€. Una rebaixa de més del 80%. Déu n’hi do. Quins canvis.

EN DEFINITIVA, 

Com sempre aquest equip de govern funciona força deficientment  amb tot, però en els pressupostos municipals

potser més.

Que el Regidor delegat d’Hisenda s’ofereix a fer una reunió amb mi sobre el pressupost que es pretén aprovar, no

per negociar res, simplement per informar-me d’aquells números que acompanyen unes partides, uns conceptes,

unes funcions i veus que davant algunes preguntes meves sobre algunes partides, ho miraré o no estic segur em

va fer  sentir molt malament perquè aquesta resposta simplement obeeix a incompetència o a negació d’informació,

qualsevol de les dues força expressives de la gestió de l’equip de govern. 

A banda totes les deficiències que hem esmentat volem fer unes propostes d’actuacions que creiem necessàries pel

nostre poble.

VALORACIÓ I PROPOSTES:

1- En aquest pressupost hi falta una partida per condicionar tota la Via Augusta, sobre tot el tram entre la

Cantarilla Gran i l’entrada Sud de l’Hospitalet, que per cert sembla una entrada que no porti en lloc, per la

mala senyalització i el poc interès de l’ajuntament a endreçar-la com el poble es mereix.

2- Si arribéssim al govern, abans no sigui massa tard, aturaríem la construcció de la Residencia per a la

tercera edat d’allí on es fa actualment. Es una obra que valdrà molts diners i es condemnada a no donar el

servei que el poble es mereix. Una obra encaixonada i amb molt poc espai que mai en la vida seria un lloc

digne per als usuaris. Una obra que es fa, no per convenciment sinó perquè ara tocava fer-la, però que

l’equip de govern no ha tingut ni l’habilitat, ni les ganes, ni els coneixements de fer una negociació  amb

algun propietari.  Nosaltres l'haguéssim construït en uns terrenys que permetin com a mínim que pugui

acollir 70 usuaris , que gaudeixi  de més amplitud interior i exterior,  amb jardins i zones a l’aire lliure ben

equipades, és a dir amb tots els ets i uts  per  assolir i gaudir d’una Residència confortable, adequada i

digna. 

3- Encara arrosseguem la mala urbanització de la zona del “garroferal” on caminar per la majoria de voreres

és missió impossible i no parlem ja d’anar amb un cotxet de bebè o portar un carret de compra o anar amb

cadira de rodes. Sembla que hi ha moltes zones del municipi que estan molt mimades i d’altres que no es

mereixen res. Perquè, pregunto era més important fer un carril bici fins als Corralets o arreglar les voreres

esmentades? És més important gastar-nos tants diners en desarreglar la Pista Nova Llum que arreglar les

voreres esmentades?... I tants d’altres exemples per dir. Vostès actuen com els mals polítics, esperen a

l’època preelectoral, falten pocs mesos, per posar la maquinària propagandística en marxa, obres per aquí

obres per allà, per demostrar què, treballen molt. Han estat 3 anys sense fer res de positiu, a banda de

l’aparcament de la Via Augusta, perquè el que han fet allí és un aparcament per  acontentar possibles

votants, en canvi deixen altres zones sense aparcament o d’altres les castiguen amb les zones blaves o

verdes.  En definitiva, la gestió urbanística i de mobilitat del poble és llastimosa, poc realista i capritxosa.

4- Després de la no renovació de la concessió de la zona esportiva de l’Arenal s’han de destinar els recursos

perquè a l’Hospitalet hi hagi una zona esportiva amb un camp de futbol pel gaudi de totes les afeccionades

i practicants d’aquest esport.  Veiem que l’equip de govern això els importa res. Potser el dia que ens
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quedem sense serà massa tard.

5- CARITAS

Ens  creiem en l’obligació de demanar un informe als serveis d’intervenció municipal per avaluar la

subvenció que en dona a CARITAS , si,  segons el Cap de l’Església catòlica, CARITAS, una entitat

filial i subordinada d’ella, ha fet una gestió irregular ratllant presumptament LA CORRUPCIÓ, es legal

que l’ajuntament subvencioni una entitat amb aquestes condicions.

- Esmeralda Saladié pel grup municipal d'ERC: "El nostre vot ha estat en contra. Els pressupostos que ens 
presenteu, són com el dia de la marmota, continuïstes, i sense fer una aposta decidida per al futur del municipi. Són 
uns pressupostos copia i enganxa per exemple amb l'espai del dolor perinatal, que torna a constar en aquest. Ens 
consta que ja està fet.

Com diem cada any el 60% del pressupost ve suportat pels impostos que recaptem de la Central Nuclear, i per tant, 
ens tornem a reiterar en la mateixa pregunta: quina és l'estratègia de l'equip de govern per preparar el municipi per al
futur post-nuclear?? No la veiem enlloc.

Si parlem d´alguns capítols dels pressupost, el capítol I: despesa de personal, encara no està acabada la Relació de
Llocs de Treball,  una moció que vam presentar ERC al  2019 com a resposta a la reclamació dels treballadors
municipals, que no es  va aprovar,  però que l´equip de govern es va comprometre a fer-la ràpidament, i  estem
acabant el 2022. També vam demanar que es crees un Departament de Contractació i sembla que ara s´augmentarà
la plantilla.

Respecte al capítol 2: despeses corrents en béns i serveis. Ens ha sobtat que heu imputat un total de 411.000€ en
subministrament elèctric i si ho comparem amb l´any passat,  a la partida del pressupost per aquest concepte hi
constava: 512.000€, és a dir, heu imputat 100.000€ menys per aquest any, potser a ERC se'ns escapa informació al
respecte,  ja  ens  ho  raonareu.  Acabem  d´aprovar  fa  un  moment  una  modificació  de  crèdit  en  la  qual  en
subministrament elèctric s'ha hagut de suplementar en 150.000€ i al final el total definitiu és de 604.400€. En canvi,
en la partida de combustible i carburants si que heu fet un increment significatiu.

Ara ens fixem en el capítol 6, les inversions. Continueu presentant els mateixos projectes any rera any: el projecte 
del Poliesportiu de la Porrassa, la Comissaria de la Policia Local.

A finals de l'any passat, respecte a l´Aulari de l´Escola Mestral, vau presentar el projecte per sol.licitar la subvenció al
PAM 2022-2023 de la Diputació, però com que no en aquells moments encara no disposaveu del projecte executiu
havíeu de modificar la planificació, sinó es perdia la subvenció, voldríem saber com ha quedat? Per què en els
pressupostos com a subvencions de la Diputació només hem vist  la que va destinada  al  projecte de la futura
residència d´avis de l'Hospitalet, ens agradaria també que ens ho expliquessiu.

Un altre aspecte fonamental per ERC i pel qual no podem aprovar aquest pressupost que ens presenteu és el model 
de residència que heu projectat. Per nosaltres la gent gran és molt important, i des de les administracions s'ha de 
vetllar al màxim per aquest col.lectiu.

Quan es planteja crear una residència nova ja s’hauria de fer pensant en el futur i les noves formes de cuidatge de la
nostra gent gran. Creiem que la residència s’hauria d’haver contemplat com un espai on qualsevol persona gran
pugui continuar el seu projecte de vida, tingui dependència o no. Per això, pensàvem més en un servei de residència
assistida juntament amb pisos o apartaments amb zones comuns i  serveis adaptats.  De la residència assistida
projectada trobem a faltar comoditat dels serveis i dels espais, on les plantes dormitori fossin més íntimes i les zones
terapèutiques més espaioses.

Trobem a faltar despatxos pels professionals que hi treballin, més zones dedicades a l’assistència directa i de 
fisioteràpia així com magatzems més àmplis.

El projecte de la Residència d´avis de l'Hospitalet de l'Infant va ser aprovat inicialment per la Junta de Govern el
passat 27 d'octubre, amb un pressupost de més de 3.5 milions d'euros. Es va obrir un període d´al.legacions en el
qual el nostre grup municipal va presentar al.legacions en temps i forma les quals no van ser acceptades, però fins i
tot el redactor del projecte que és el que va fer l´informe en cap cas va afirmar que les nostres al.legacions no fossin
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sòlides sinó que moltes d´elles no eren viables per culpa de l´emplaçament.  Al.legacions necessàries per tal de
millorar el projecte que vam elaborar amb la col.laboració d´experts i tècnics en la matèria.

Cal dir que aquest projecte no ha estat consensuat ni tant sols parlat amb els professionals mèdics del municipi, des
d´ERC lamentem profundament que el nostre Ajuntament no hagi tingut en compte a aquests professionals per tal
d'aportar els seus coneixements amb l'objectiu de millorar i  optimitzar al màxim aquest nou equipament.  A més
només comptarà amb 40 places, pensem que no tindrà prou capacitat per la demanda existent en el nostre municipi.
En un futur no molt llunyà ho lamentarem.

Un altre aspecte per nosaltres fonamental és l´esportiu, la pràctica esportiva en totes les edats és molt beneficiosa, 
més encara per als nens i joves, es converteix en una peça clau per al seu bon desenvolupament psicològic, físic i 
social, i més ara en aquest context de pandèmia que vivim de la salut mental dels nostres adolescents. Tot això ho 
diem, perquè l´equip de govern no ha fet una aposta decidida en aquest sentit, tot al contrari, no ha lluitat prou per no
perdre la concessió del Camp de Futbol, això significa no poder fer obres, no poder canviar la gespa, i tenir unes 
instal.lacions precàries, diríem lamentables pel nostre municipi. I quina alternativa hem d'esperar?? CAP. Ara se´ns 
diu que faran l´estudi per l'equipament de la Porrassa el qual ens genera molts dubtes.

I això també pren tot el sentit amb la remodelació del Nova Llum, calia una remodelació, evidentment, però aquest
equip de govern ha projectat un nou espai que perd tot el sentit esportiu, s´hau carregat l´única zona esportiva a l
´aire lliure al mig de l'Hospitalet. Un espai amb una càrrega emocional i sentimental d’un lloc emblemàtic del municipi,
en el qual tots el jovent ha participat d’alguna forma o una altra (tornejos de futbol sala, exhibicions de patinatge i
ritmica, cinema a la fresca, etc.)

Per nosaltres s´ha de prioritzar millorar la qualitat de vida dels nostres veïns i veïnes, ajudar a les associacions, al
teixit empresarial i al comerç local, no només amb un suport econòmic via subvenció sinó suport a llarg termini amb
un bon projecte de futur que el PSC no el té, és més ens ho demostra any rere any.

Per tots els motius explicats ERC no podem donar suport a la línea estratègica de l´equip de govern que és la base 
del pressupost presentat."

- Silvia Pujol pel grup municipal del PP: “Bé ara explicaré perquè he donat si al pressupost, amb reticències.

Nosaltres hem valorat mes el capítol 6, que és el que afecta me als vilatans. Si és cert que trobo que els
pressupostos són continuistes, l'únic que canvia es el capítol 6 i el 1, els de més es sempre igual per a
mi,  trobo  a  falta  un  pla  de  contingència  perquè  no  es  hagi  de  fer  tanta  modificació  de
pressupost. etc..trobo a faltar l'inici de les obra de la caserna de la policia,però he valorat l'inversió de
les voreres del municipi, el projecte del camp de futbol nou, la última part d'inversió de la residència són
projectes que es portava al programa i no té sentit vota en contra de les millores del poble.

És bo que es comenci a estudiar algun projecte per troba la substitució de l'ingressos que aporta la
central nuclear, i si és factible seria molt bo alguna cosa semblant al pla eòlic.”

Vista la proposta de resolució PR/2022/697 de 23 / de novembre / 2022.

Vist l'informe emès per la Comissió informativa de serveis interns del 28 de novembre de 2022.

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de vuit membres (6 del PSC, 1 de C's i 1 del PP) que representen la
majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen, amb l'abstenció de dos membres (de JxCaT) i
amb el vot en contra de tres membres (1 de la FIC, 1 d'ERC i 1 de la CUP), ACORDA:

Primer. Aprovar inicialment el Pressupost Municipal per l’exercici 2023 d'aquesta entitat, conformat pel Pressupost
de l’Ajuntament, Patronats Municipals de Llar d’Infants, Escola de Música, Mitjans de Comunicació i les Societats
Mercantils IDETSA i Llastres SL, si be aquesta darrera entitat no consolida a nivell pressupostari, juntament amb les
seves Bases d'execució, i el resum de la qual per capítols es detalla:
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Pressupost consolidat any 2023

Pressupost Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant any 2023:

Pressupost del Patronat Municipal de la Llar d’Infants:

Pressupost del Patronat municipal de l’Escola de Música.
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Pressupost del Patronat Municipal de Mitjans de Comunicació:

Pressupost  d’Iniciatives  al  desenvolupament  Empresarial  les  Tàpies,  S.A,  (IDETSA)  –  sectoritzada  com
administració píblica i que consolida a nivel  pressupostari:

Pressupost de Llastres Serveis Municiapals, SL – Sectoritzada com a societat productora de mercat i que no
consolida a nivell pressupostari:
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Segon. Aprovar inicialment la plantilla de personal, comprensiva de tots els llocs de treball reservats a funcionaris, 
personal laboral i personal eventual.
Tercer. Exposar al públic el Pressupost Municipal, les Bases d'Execució i plantilla de personal aprovats, per termini
de quinze dies, mitjançant anuncis en el Butlletí Oficial de la Província i tauler d'anuncis de l'entitat, a l'efecte de
presentació de reclamacions pels interessats.

Quart. Considerar elevats a definitius aquests Acords en el cas de què no es presenti cap reclamació. Cinquè. 
Remetre còpia a l'Administració de l'Estat, així com, a la Generalitat de Catalunya

 

Expedient 4894/2022. Estudi i aprovació inicial, si procedeix, de la desafectació de la màquina d’escombrar 
MFH 5500

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

Vist l’informe emès per la tècnica ambiental:

“La tècnica ambiental que subscriu, a requeriment de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, informa en
relació a la possible desafectació de la màquina d’escombrar MFH 5500. Aquesta màquina necessita una reparació
de més de 12000€ IVA inclòs. Donat que ja porta moltes hores de funcionament i que té 12 anys (es va comprar en
novembre 2010) es considera que ja ha arribat al final de la seva vida útil i no és viable la seva utilització degut al alt
cost de manteniment i repació de la mateixa. Tot i això es pot utilitzar com a font de peces per a arreglar altres
màquines i per tant podria interessar a tallers especialitzats.

 
D’acord amb l’article 20 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre pel qual s’aprova el Reglament del patrimoni dels ens 
locals, que diu literalment:
 
“20.1 L'alteració de la qualificació jurídica dels béns dels ens locals requereix un expedient en el qual s'acreditin 
l'oportunitat i la legalitat del canvi d'afectació.
 
20.2  L'expedient  l'ha  de  resoldre  el  ple  de  l'ens  local  respectiu,  amb la  informació  pública  prèvia  de  20  dies,
mitjançant un acord adoptat amb el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal dels seus membres, en el
cas que comporti la desafectació de béns de domini públic o comunal.” 
 
Les característiques de la màquina MFH5500 són les següents:
Dimensiones
Longitud 4780 mm.

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

SE
M

N
T6

63
LM

A4
W

M
Q

4E
W

P6
H

J3
M

 | 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//v

an
de

llo
s-

ho
sp

ita
le

t.e
ad

m
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 2

1 
de

 5
6 



Anchura 1900 mm. Altura 2450 mm.
Ancho de barrido 2700 mm. Voladizo frontal 1070 mm.
Voladizo trasero 1010 mm. Radio de giro exterior 3400 mm.Radio de giro entre paredes sin cepillo frontal 4000 mm.
Pesos
Peso en vacío 5800 kg.
Peso total admisible 11000 kg. Carga útil 5200 kg.
 
Motor
Iveco 4 cilindros 3.9 l. refrigerado por aire, turbo diesel, Euro IV, Common Rail, 118 Kw. a 2700 rpm., 535 Nm. a 1200
rpm.,istema Reductor Catalítico Selectivo para las partículas (SCR), combustible de inyección Ad Blue, capacidad del
depósito de combustible 125 l, voltaje operativo 24 V.
Tracción Control de la tracción, mientras se conduce mediante el pedal de pie, mientras se barre utilizando la 
palanca de mano.
Velocidad regulable de 0 a 50 km.
Máxima pendiente superable barriendo mínimo 25%
Bloqueo de diferencial limitado 45%
Tracción trasera; tracción a las 4 ruedas opcional Dirección delantera; dirección a las 4 ruedas opcional
Dirección asistida amplificada
Frenos Circuito dual con sistema de servo freno, freno de estacionamiento hidráulico “springloaded”, freno de 
estacionamiento automático.
Neumáticos 19.5" Cabina Volante de la dirección regulable en altura y ángulo, control electrónico del vehiculo a
través de display en pantalla, señales de atención mediante indicadores ópticos y  acústicos, almacenaje y display de
diferentes opciones de trabajo y estados operativos posibles, interruptor para el vaciado de la tolva situado en la
puerta del conductor y de fácil acceso desde fuera de la cabina, palanca para el control de todas las funciones de
trabajo, diagnósticos de a bordo, aire acondicionado opcional, cámara trasera opcional.
Cepillos
Máximo ancho de barrido 305 cm.
Cepillo lateral extensible hasta 50 cm.
Cepillo central 90 cm.
Elevación independiente de los cepillos; cepillo frontal montado sobre placa delantera, regulación hidráulica del 
ángulo, sistema de intercambio rápido para todos los cepillos.
Aspiración
Sistema de aspiración KOANDA, boca de aspiración situada entre los ejes, alto efecto de aspiración constante a
través de los 80 cm. de anchura de la boca, velocidad de la turbina infinitamente variable, toma/entrada automática
de residuos sin necesidad de un flap en la boca de aspiración, barrido fiable en invierno hasta temperaturas de -5°C,
elevación automática de la boca de aspiración cuando se da marcha atrás, tubo de aspiración recto con placa de
protección separada opcional, flap de tubo de aspiración opcional.
 
Tolva / Turbina Altura de descarga 115 cm.
Capacidad total de la tolva 4.07 m3
Capacidad neta de la tolva 3.80 m3
Depósito de agua 810 l Potencia de aspiración 25 Kw
Volumen neto opcional 3.00 m3 Volumen de agua opcional 1.80 m3
Altura de descarga opcional 150 cm.
Tolva de residuos con depósito de agua integrado y con cubierta de acero inoxidable; deflector de la entrada de 
residuos.
 
Sistema de circulación de agua
Diferentes opciones de bombas de agua : eléctrica, 20-bar, 50-bar, 200-bar, regulador hidromecánico de la presión
de agua, pulverizadores de agua independientes en todos los cepillos de barrido, recirculación de agua desde la
tolva de residuos a la boca de aspiración,  válvula de desagüe para el exceso de agua en la tolva de residuos,
humectación en todo el ancho de la boca y en la cámara de aspiración, fácilmente cambiables a modo aclarado,
conexión para el llenado.
 
Preu original : Leasing amb Caixa Renting per valor de 173.492,67€ (IVA inclòs)
 
Aquesta màquina d’escombrar té moltes reparacions i per ser d’una mida tan gran són reparacions molt cares. Es 
considera que per el tipus de carrers que podem trobar en aquest municipi és més adequat un tipus de màquina més
petita i compacta.
 
La reparació que s’ha de fer ara per posar-la en funcionament val 12.081,92€ i per ser una màquina antiga s’espera
que poc a poc hi hagi més reparacions. Cada any, si no es trenca res important, suposa una despesa de més de
6000€ entre manteniments i reparacions. Quan hi ha reparacions aquestes són cares, en 2020 se li va canviar la
turbina per valor de 6.833,72€. Actualment una màquina mitjana de l’ACM està adjudicada per 86.845€ més IVA,
105.082,45€ IVA inclòs. Els primers anys de màquina (sobretot els primers 4 anys) les reparacions es redueixen molt.
 
Vist l’historial de reparacions i manteniments es considera que aquesta màquina es pot desafectar enlloc de reparar-
la."
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Vist el dictamen emès per la Comissió informativa municipal de serveis interns del 28 de novembre de 2022
 
El Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels tretze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 de la FIC, 1 d'ERC, 1 de la 
CUP, 1 de C's i 1 del PP) que legalment el componen, ACORDA:

Primer. Aprovar inicialment la desafectació demanial de la màquina d’escombrar MFH5500 a fi i efecte d’adquirir la 
condició de patrimonial.

Segon. Sotmetre a informació pública aquest acord durant el termini de 20 dies hàbils al BOPT i al Tauler d´anuncis, 
a fi i efecte de presentació de reclamacions i al.legacions. Exhaurit el termini esmentat sense haver-se presentat cap 
reclamació restarà aprovat definitivament sense necessitat d´ulterior acord.

 

Expedient 4893/2022. Estudi i aprovació, si procedeix, del reconeixement de compatibilitat de dos empleats 
públics

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

Vista la declaració d’activitats efectuada el 26 d’octubre de 2022 i amb RE 3633 per la senyora Anna Sabaté Abante,
empleada de la plantilla d’aquest  ajuntament,  adscrita al lloc de treball  de tècnica del  Departament de Benestar
Social, per mitjà de la qual demana la compatibilitat per a l'exercici d'una segona activitat pública per compte d’altri
com a professora associada de la Universitat Rovira i Virgili;  Atès que la senyora Anna Sabaté Abante ocupa a
l’ajuntament un lloc de treball que té assignada una tipologia de jornada complerta i que la dedicació a la segona
activitat és parcial, i es realitza en hores distribuïdes fora de la jornada assignada.

Vista la declaració d’activitats efectuada el 19 de gener de 2022 pel senyot Gerard Font Monclús, empleat laboral de
la plantilla del Patronat Municipal de Mitjans de Comunicació, adscrit al lloc de treball de tècnic d’imatge i so, per
mitjà de la qual demana la compatibilitat  per a l'exercici  d'una segona activitat  privada per compte propi  com a
administrador de l’ empresa Gerard Font Monclús, dedicada a prestar serveis de posicionament web i màrqueting
digital; Atès que el senyor Gerard Font ocupa un lloc de treball que té assignada una tipologia de jornada complerta i
que la dedicació a la segona activitat és parcial, i es realitza en hores distribuïdes fora de la jornada assignada.

Vist que l'article 329, en relació amb l'article 330, del Decret 214/1990, de 30 de juliol, estableix la possibilitat de
reconèixer la compatibilitat per a l’exercici d’activitats privades, sempre que la suma de les jornades de l’activitat
pública principal i de l’activitat privada no superi la jornada ordinària establerta a l’entitat local incrementada en un
50% i que no hi hagi coincidència horària en l’exercici d’ambdues activitats.

Vist el que disposen l’article 19 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, l’article 322 del Decret 214/1990, de 30 de
juliol i l’article 2 de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, referent a les activitats expressament exceptuades del règim
d’incompatibilitats.

 

Vist la Disposició Final Tercera del text refós de la Llei de l'Estatut Bàsic de l'Empleat públic aprovat pel Reial decret 
Legislatiu 5/2015, de 30 d'octubre.

Vist l'article 145 del Text Refós de les disposicions vigents en matèria de Règim Local aprovat pel Reial  decret
Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril. Vist el Reial decret 598/1985, de 30 d'abril, sobre incompatibilitats del personal al
servei de l'Administració de l'Estat, de la Seguretat Social i dels Ens, Organismes i empreses dependents.

Vist els articles 50.9 i 70.9 del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals aprovat
pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre.

Vist els articles 22.2.q) i 47.1 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local. A la vista dels
anteriors antecedents, tenint en compte la normativa d'aplicació i la doctrina exposades, sobre la base de l'Informe
Jurídic obrant en l'expedient, es considera la proposta de resolució s'adequa a la legislació aplicable, procedint la
seva aprovació al Ple, de conformitat amb l'article 9 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d'Incompatibilitats del
Personal al Servei de les Administracions Públiques i l'article 22.2.q) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les
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Bases del Règim Local.

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 28 de novembre de 2022.

El Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels tretze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 de la FIC, 1 d'ERC, 1 de la 
CUP, 1 de C's i 1 del PP) que legalment el componen, ACORDA:

Primer. Autoritzar a la senyora Anna Sabaté Abante la compatibilitat de l’activitat pública per compte d’altri declarada
el 26 d’octubre de 2022 com a professora universitària associada a la Universitat Rovira i Virgili, amb una dedicació
parcial, i amb les hores de treball distribuïdes fora de la jornada de treball assignada en aquest ajuntament, on ocupa
un lloc com a personal laboral de la plantilla, adscrit al lloc de treball de tècnic de Benestar Social, amb una tipologia
de jornada complerta.  Aquesta autorització restarà condicionada a l’estricte compliment  de la jornada de treball
establerta en aquest ajuntament, així  com el  fet  que la segona ocupació no haurà de ser retribuït  en règim de
dedicació complerta.

Segon. Autoritzar al senyor Gerard Font Monclús la compatibilitat de l’activitat privada per compte propi declarada el
19 de gener de 2022 com a administrador de l’empresa Gerard Font Monclús, amb una dedicació parcial, i amb les
hores de treball distribuïdes fora de la jornada de treball assignada en aquest ajuntament, on ocupa un lloc com a
personal laboral de la plantilla, adscrit al lloc de treball de tècnic d’imatge i so (Patronat Municipal de Mitjans de
Comunicació), amb una tipologia de jornada complerta. Aquesta autorització restarà sense efecte en els supòsits
següents: si l’activitat privada impedís o menyscabés l’estricte compliment dels deures o en comprometés la seva
imparcialitat o independència, si l’activitat privada tingués alguna relació amb els assumptes que la persona conegui
per raó del càrrec, si la dedicació horària de l’activitat privada coincidís amb la jornada laboral. Així mateix, el senyor
Gerard  Font  Monclús  està  obligat  a  posar  en  coneixement  d’aquest  ajuntament  qualsevol  modificació  que  es
produeixi en les condicions de la segona activitat declarada, així com quant al règim de cotitzacions.

Tercer. Notificar aquest acord als interessats en els termes en que els resulti d’aplicació. Notificar al Comitè 
d’empresa de l’Ajuntament i als representants dels treballadors del Patronat Municipal de Mitjans de Comunicació.

 

Expedient  4885/2022. Estudi i  aprovació,  si  procedeix,  de la proposta de resolució que presenta el  grup
municipal  de  JxCaT  per  a  garantir  més  seguretat  en  punts  més  conflictius  del  tram  de  la  C-44  entre
l'Hospitalet de l'Infant i Vandellòs i la T-318 en el seu pas per Vanessa Park on hi ha diversos passos naturals
d'animals en llibertat.

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 12, En contra: 0, 
Abstencions: 1, Absents: 0

La Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCaT fa la següent explicació de la proposta de resolució 
presentada:

"Primer que tot deixar clar que aquesta moció no s’hagués pogut fer sense les dos colles caçadores del municipi. 
GRÀCIES ¡

A La Societat de Caçadors St. Isidre de Vandellòs i la Defensora de la caça de l’Hospitalet de l’Infant.

La moció reflexa evidencies com: La proliferació del porc senglar, els accidents que cada dia són més nombrosos a
la C-44 entre Hospitalet de l’Infant i Vandellòs i la T-318 en el seu pas per Vanessa Park on hi ha força passos
naturals d’animals en llibertat i els danys que aquests animals fan als pagesos.

Per tant, cal fer quelcom per a que aquesta realitat canvii i no podem estar de braços plegats. Per això hem fet
aquesta moció, per aportar solucions possibles a un problema que tenim. Vam considerar que aquesta proposta
JUNTS no la podiem fer soles ( no en som expertes) sinó que necessitàvem l’ajuda dels caçadors del municipi.

No us llegiré tota la part expositiva, perquè és llarga i la teniu penjada al gestiona i qualsevol ciutadà/ana la podrá
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llegir a la web i si que us llegiré els 8 punts finals que són les demandes que fem, que resumeixen molt bé la moció i
realment és el contingut què esperem s’aprovi"

No vull acabar sense dir que el Regidor Federic, al veure la moció (també és caçador) ens va fer uns suggeriments
que no modificaven la moció però que la milloraven una mica i els hem afegit.

Gràcies un cop més a les colles caçadores.

Desitgem que la proposta progressi

Moltes gràcies."

Vist el contingut de la proposta que literalment estableix:

L’increment de la densitat de forma incontrolada d’unes espècies perjudica sobre d’altres, i és quan es perd l’equilibri
de la biodiversitat. Cal posar solució a la problemàtica del porc senglar (jabalí), i la del cabirol en un futur ja que els
danys que ocasionen al  municipi de Vandellòs i  l’Hospitalet de l’Infant,  són d’una evidència tan tangible que cal
buscar solucions ràpides.

La proliferació del porc senglar és degut a la pèrdua de camps de conreu, l’encreuament amb porcs domèstics, les
qualitats que els caracteritza (olfacte privilegiat, alimentació variada, adaptable a tot tipus d’ambient, molt prolífic,
organització social i pautes de comunicació complexes, alta capacitat d’aprenentatge i s’adapta a viure en contacte
amb l’home aprofitant tots els recursos que se li posen al seu abast) i pèrdua de depredadors naturals.

Aquesta proliferació , ocasiona greus danys a l’agricultura, accidents de trànsit, impactes greus en la biodiversitat
(afecten  espècies  vegetals  vulnerables),  conflictes  amb  zones  urbanes  i  riscs  sanitaris  (brot  de  pesta  porcina
africana, el senglar és el principal factor de transmissió d’una regió a una altra) .Aquesta problemàtica ve de fa molts
anys, genèrica arreu de Catalunya i es va incrementant .

Ens consta que la Societat de Caçadors St. Isidre de Vandellòs, després de diferents reunions amb agricultors de la
zona,  l’Ajuntament  de  Vandellòs,  Departament  d’Agricultura  Ramaderia  i  Pesca  i  el  Departament  de  Territori  i
Sostenibilitat  de la Generalitat de Catalunya, l’any 2019 va elaborar un informe per determinar les causes de la
problemàtica del porc senglar, i va proposar un plec de mesures conjuntes entre totes les parts, per una bona gestió
del medi, controlar els danys de les especies cinegètiques en les zones agrícoles, fomentar una activitat econòmica
que ajudi aportar recursos a les zones rurals i fer més sostenible la seva gestió.

Ens consta que la Societat de Caçadors la Defensora de la caça de l’Hospitalet de l’Infant ha presentat nombroses
instàncies per millorar les causes de la problemàtica del porc senglar.

Degut a la minsa resposta donada per l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant i l’Administració pública,
Junts creiem que cal revisar l’informe, fer un treball conjunt amb les Societats de caçadors municipals i altres entitats
del municipi, l’Administració titular de la C-44 i la T-318, abocar recursos i actuar de forma immediata, amb propostes
eficients i de forma conjunta.

Fem esment d’alguns exemples de l’increment de senglars i els danys que suposen en la nostra zona: a Vandellòs,
dos senglars van baixar pel carrer Nou fins la plaça Gil Vernet i van retornar pel mateix lloc quan els van increpar
persones que estaven a la pròpia plaça. O bé un senglar de grans dimensions, cada nit habitava als jardins que
envolten la carretera C-44, des de la gasolinera Alas fins al camí de Santa Marina (Supermercat Agronomen). O
recentment l’accident que van patir dos cotxes de gent jove quan creuaven 8 porcs senglars per aquesta carretera.
Sabem que la societat de caçadors de Vandellòs es van implicar en aquests casos puntuals, i ho van solucionar per
evitar mals majors.

També un ramat de porcs senglars va passejar-se per la platja de l’Hospitalet de l’Infant, o quan altres senglars van
passejar pel nucli urbà de l’Hospitalet de l’Infant... Sabem que la societat de caçadors de l’Hospitalet es van implicar
en aquests casos puntuals, i ho van solucionar per evitar mals majors.
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Últimament preocupen molt els nombrosos creuaments d’animals en llibertat per la C-44 i T-318, carretera que va
d’Hospitalet de l’Infant  a Vandellòs i  Vanessa Park, aquests passos són constants i  els accidents de trànsit que
ocasionen també, desenes de persones del municipi i de fora d’ell han patit accidents d’aquest tipus ja que hi ha
passos de fauna molt marcats, degut a que busquen l’aigua del Barranc Llastres.

També cal parlar de diferents accidents que passen amb els gossos de les Societats de Caçadors municipals , al ser
atropellats a la carretera, quan el caçadors fan batudes a prop de la carretera. Considerem que per fer batudes a
prop de la carretera, cal suport policial per controlar el trànsit durant les batudes.

Es demana al Ple l'adopció dels següents acords:

1- Mitjançant alguns propietaris de terrenys, la Diputació de Tarragona, Ajuntament de Vandellòs, Departament de 
trànsit dels Mossos d’Esquadra, Policia Municipal i amb la col•laboració de la Societat de Caçadors St. Isidre de 
Vandellòs i la Societat de Caçadors la Defensora de la caça de l’Hospitalet de l’Infant, elaborar un informe dels punts 
més conflictius dels trams de la C-44 i la T-318 al seu pas pel municipi i realitzar propostes de millora.

2- Incrementar la senyalització, ara és insuficient, per avisar als conductors que estan en una zona perillosa i que 
han de prendre les precaucions adequades.

3- Creació de punts d’aigua als besants on no n’hi ha, i a l’altre costat de la carretera sí, amb la col•laboració de 
l’ADF de Vandellòs i les societats caçadores del municipi. Aquests punts seran aquells que no hi ha ponts o túnels 
pel pas de fauna.

4- Organitzar batudes a les zones pròximes a la carretera amb la col•laboració de la policia local i/o Mossos 
d’Esquadra, el Departament de Medi Ambient de l’Ajuntament i les Societats de caçadors del municipi per evitar 
accidents amb els senglars, cabirols i evitar que els caçadors puguin tenir més baixes de gossos de caça.

5- Realitzar una campanya de sensibilització ciutadana per respectar les senyalitzacions de batudes i generar 
comprensió envers aquest sector.

6- Revisar l’informe i analitzar les propostes proposades per les Societats de caçadors del municipi, tenint en compte 
les seves tres estratègies: PREVENIR DANYS,REDUÏR LA PRODUCTIVITAT,AUGMENTAR LES CAPTURES i 
realitzar amb ells un treball conjunt.

7- D’acord amb les suggerencies de les dues societats de caçadors, proposem a les administracions públiques que 
valorin la possibilitat que les àrees de caça del nostre municipi esdevinguin una prova pilot de prevenció, seguretat 
vial i mitigació dels danys a territoris i també puguin ser un Pla especial de control de senglar i el seu aprofitament. 
(Valor a la carn de caça, i a la cinegètica en general)

8- Traslladar l’adopció d’aquests acords a tots els vilatans del municipi de Vandellòs i l´Hospitalet de l´Infant."

 Intervé la Regidora Esmeralda Saladié pel grup municipal d'ERC que manifesta:"Tot i que votem a favor , volem 
deixar palès algunes incorreccions que contempla la moció i fer algunes consideracions que creiem oportunes.

Primerament, ens alegrem que algun grup més es preocupi per aquest tema i per les societats caçadores, perquè 
durant tota la legislatura hem estat l'únic grup que ho ha fet.

És evident que tenim una superpoblació de senglars arreu del país i s´han d´implementar més mesures i mesures 
més eficaces.

En la part expositiva expliqueu les diferents reunions que s'han dut a terme per aquest tema, dir-vos que el 
Departament de Territori no ha assistit a aquestes reunions, sempre ha estat el Departament d'Agricultura.

Parleu del departament de trànsit dels mossos, dir-vos que és departament d´Interior.

Us heu centrat en garantir més seguretat en la carretera, cosa que ens sembla fonamental no obstant això, heu 
obviat en els punts de l'acord, un tema molt important també que són els pagesos i els danys que estan patint des de
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fa anys en els conreus.

- Heu parlat amb els pagesos?? Que en pensen ells de la problemàtica que tenen i instar a aquesta prova pilot??

Nosaltres hem parlat amb alguns pagesos i sembla que no els heu tingut en compte per elaborar la moció

Trobem a faltar un punt dels acords en el qual es contempli augmentar la col.laboració entre les societats caçadores i
els pagesos.

En aquest punt voldria aprofitar per preguntar al regidor Frederic, si ja s´ha fet la neteja dels passos de la zona de la 
Tosa (als Masets) per tal de poder fer una batuda, a petició dels pagesos. Ja que el regidor s'hi va comprometre en 
una reunió que es va celebrar a Vandellòs al mes de maig, reunió a la qual van assistir, membres de la caçadora, 
pagesos, regidor de Medi Ambient i el delegat d'Agricultura, l´Àngel Xifré.

També volem dir que ERC des de l´inici de la legislatura ha intentat col.laborar i ajudar en la mesura del possible en 
aquest tema. A petició d´alguns pagesos vam fer venir al delegat d´Agricultura, l´Àngel Xifré el qual va venir 
acompanyat de tècnics del seu equip i vam estar visitant in situ els danys produïts pel porc senglar en algunes 
finques del municipi. Vam demanar també informe dels accidents produïts pel porc senglar a les nostres carreteres. 
Ens consta que el delegat i part del seu equip ha assistit a diferents reunions durant aquesta legislatura en el 
municipi, per tal d´ajudar i donar suport.

No podem estar més d'acord en vosaltres, quan parleu que la societat caçadora de l'Hospitalet ha presentat 
nombroses instàncies per millorar la problemàtica del porc senglar, però cal dir que no han estat mai escoltats!! ERC 
hem hagut de preguntar en reiterats plens per la senyalització de les batudes, a tall d'exemple:

en el PLE 28 de juliol de 2022 ERC va fer la següent pregunta i després en aquell mateix ple vam fer un històric:

b) Quan es preveu la senyalització dels accessos als passos de caça del coll de Balaguer per tal de garantir la 
seguretat a persones alienes que passin per la zona i quines mesures es prendran per tal d ́aparcar a la zona del 
pàrquing del Mirador en període caça?

Volem recordar que és una demanda reiterada per part de la societat caçadora des del 2019. Si fem memòria, 
aquesta regidora ho ha preguntat en diferents plens, al ple de març de 2021, vam fer un prec sol·licitant que es 
donés resposta a les demandes presentades per l ́entitat a aquest Ajuntament i que no havien estat respostes.

En el Ple de juny de 2021 s ́havia contestat a l ́entitat amb un informe tècnic però no es donava resposta a la gestió 
del tancament de la zona del pàrquing del Mirador del Torn ja que ells han d ́accedir als passos de caça del coll de 
Balaguer, i han de deixar els cotxes i el que no volen es ser un obstacle per al trànsit fluït de la zona. I també vam 
demanar la senyalització dels accessos per tal de prevenir mals a persones alienes. En aquest ple l ́Alcalde diu que 
ens contestarà properament.

En el ple del mes de juliol de 2021, ho tornem a preguntar i l ́Alcalde ens va contestar que l ínforme de la tècnica 
ambiental diu en la seva integritat en l ́acord de la Junta de Govern i notificat en data de 20 de maig, que es prendran
les mesures proposades per l ́esmentada Societat. A data d ́avui tot continua igual.

Ens alegra que l´equip de govern voti a favor d´aquesta moció, però cal que es posi les piles i col.labori més amb les 
dos societats caçadores del municipi i amb els pagesos. Per exemple, ens ha sorprès al veure al pressupost per al 
2023 que no s´ha augmentat la partida d´ajuda a mitigar els danys produïts pel porc senglar als camps de conreu, 
se'ns va dir que l´augmentarien, i hi consten 8.000€, igual que l'any passat.

També voldríem preguntar a l´equip de govern quina seguretat es dona als caçadors a l'hora de fer batudes en el 
temps de la recollida furtiva del llentiscle. Ens consta que hi ha hagut peticions al respecte per regular-ho amb una 
ordenança municipal, es pensa fer en un futur? Penseu que existeixen bandes organitzades que es dediquen a 
espoliar-lo, venen als nostres boscos amb furgonetes grans i per dur a terme la recollida de la planta, arrasen el 
sotabosc, hem d´evitar i prevenir aquests danys mediambientals que ens causen i per altra banda protegir als 
caçadors a l'hora de fer batudes.

I ja per finalitzar la intervenció, respecte al punt vuitè el qual fa referència a la prova pilot, heu de tenir en compte que
s'ha de demanar autorització al departament d'Acció Climàtica. I voldríem dir que el nostre servei territorial ara 
compta amb una partida per prendre accions a Tarragona per reduir els danys produïts pel porc senglar i així ho 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

SE
M

N
T6

63
LM

A4
W

M
Q

4E
W

P6
H

J3
M

 | 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//v

an
de

llo
s-

ho
sp

ita
le

t.e
ad

m
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 2

7 
de

 5
6 



faran. El que cal és col.laborar i donar suport a les dos societats caçadores del nostre municipi des de totes les 
Administracions i nosaltres també ens comprometem a demanar al Departament d'Acció Climàtica més implicació per
reduir aquesta problemàtica per al nostre municipi."

Pel Regidor Francesc Fuguet es fa la següent intervenció:”Estem totalment d’acord amb el motiu i la problemàtica 
del porc senglar de la qual gairebé tots desgraciadament n’hem petit les conseqüències. Cal buscar-ne solucions ja. 
És un problema d’interès general important i molt perillós sobretot a les vies transitades, i per això ens agradaria que 
la moció anés a més.

Celebrem la participació dels caçadors en la proposta, però també creiem que estaria bé la participació de més agen-
ts que es mouen pel medi, com entitats mediambientals, agricultors o el sector del lleure a la natura (excursionistes, 
senderistes... un sector amb molt de potencial i molt recurrent a les nostres muntanyes), ja que la problemàtica és 
prou àmplia. 

Al nostre entendre, veiem que les mesures proposades per garantir més seguretat a la carretera, poden ser poc efec-
tives o insuficients, ja que la problemàtica del porc senglar és un problema estructural més amplia, que passa per la 
neteja de boscos, recuperació de conreus o creació franges de protecció perquè els conductors tinguin més visibilitat.
O també, mesures de pacificació del trànsit com vam demanar ja en algun ple d’inicis de legislatura.

Creiem que s’hauria de fomentar, en referència al punt 5 de la moció, una comprensió mútua tant en vers el sector 
caçador com en vers altres sectors esmentats anteriorment (el mediambiental, l’agricultor i el del lleure a la natura...) 
I fer campanyes de sensibilització àmplies tant per respectar les senyalitzacions de batudes com també per respectar
i indicar adequadament el pas de veïns i/o excursionistes, horaris, temporitzacions, localitzacions, etc...”

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 28 de novembre de 2022

El Ple d el'Ajuntament amb el vot favorable de dotze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 de la FIC, 1 d'ERC, 1 de 
C's i 1 del PP) que representen la  majoria absoluta deL nombre de tretze que legalment el componen i amb 
l'abstenció del membre de la CUP, ACORDA:

Primer. Elaborar un informe dels punts més conflictius dels trams de la C-44 i la T-318 al seu pas pel municipi i 
realitzar propostes de millora.Mitjançant alguns propietaris de terrenys, la Diputació de Tarragona, Ajuntament de 
Vandellòs, Departament de trànsit dels Mossos d’Esquadra, Policia Municipal  i amb la col•laboració de la Societat de
Caçadors St. Isidre de Vandellòs i la Societat de Caçadors la Defensora de la caça de l’Hospitalet de l’Infant, 

Segon. Incrementar la senyalització,per avisar als conductors que estan en una zona perillosa i que han de prendre 
les precaucions adequades.

Tercer. Crear de punts d’aigua als besants on no n’hi ha, i a l’altre costat de la carretera sí, amb la col•laboració de 
l’ADF de Vandellòs i les societats caçadores del municipi. Aquests punts seran aquells que no hi ha ponts o túnels 
pel pas de fauna.

Quart. Organitzar batudes a les zones pròximes a la carretera amb la col•laboració de la policia local i/o Mossos 
d’Esquadra, el Departament de Medi Ambient de l’Ajuntament i les Societats de caçadors del municipi per evitar 
accidents amb els senglars, cabirols i evitar que els caçadors puguin tenir més baixes de gossos de caça.

Cinquè. Realitzar una campanya de sensibilització ciutadana per respectar les senyalitzacions de batudes i generar 
comprensió envers aquest sector.

Sisè. Revisar l’informe i analitzar les propostes proposades per les Societats de caçadors del municipi, tenint en 
compte les seves tres estratègies: PREVENIR DANYS,REDUÏR LA PRODUCTIVITAT,AUGMENTAR LES 
CAPTURES i realitzar amb ells un treball conjunt.

Setè. Valorar la possibilitat que les àrees de caça del nostre municipi esdevinguin una prova pilot de prevenció, 
seguretat vial i mitigació dels danys a territoris i també puguin ser un Pla especial de control de senglar i el seu 
aprofitament, d'acord amb les suggerencies de les dues societats de caçadors.

Vuitè. Traslladar l’adopció d’aquests acords a tots els vilatans del municipi de Vandellòs i l´Hospitalet de l´Infant.
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Expedient 4880/2022. Estudi i aprovació, si procedeix, de la moció que presenta el grup municipal de JxCaT 
per a sol.licitar el servei de ginecologia al CAP de l'Hospitalet de l'Infant

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 12, En contra: 0, 
Abstencions: 1, Absents: 0

Per la Regidora Laia Martorell pel grup municipal de JxCaT es fa la presentació de la següent moció:

"Al  Municipi  som uns 6.645 vilatanes i  vilatans, i  dels quals 3.344 som dones. Dones que sovint ens deriven a
l’especialista en ginecologia per a qualsevol revisió i/o control, com podria ser;

• Realització d’una ecografia ginecològica
• Introducció/retirada d’un DIU
• Tractaments d’infertilitat
• Incontinència en dones d’avançada edat
• O qualsevol altre prova que només un especialista en ginecologia pot realitzar.

L’ecografia ginecològica és una prova diagnòstica rutinària que juga un paper fonamental en la detecció precoç de
qualsevol tipus d’alteració ginecològica.

Actualment al nostre Centre d’Atenció Primària, és la llevadora que quan ho considera necessari, envia a la pacient a
l’ASSIR (Atenció a la Salut Sexual i Reproductiva), que es troba a Reus, per a que l’especialista en ginecologia la
pugui visitar, donat que al nostre CAP no hi tenim aquesta especialitat.

Dit això, no podem parlar d’un servei de salut de qualitat quan les dones ens hem de desplaçar a Reus per rebre
aquest servei tenint en compte el desavantatge que ocasiona per aquelles que no compten amb un mitjà de transport
propi, i el retard que comporta en l’atenció i que poden afectar la salut ginecològica, sexual i reproductiva de les
dones.

A més, al nostre Centre d’Atenció Primària ja compta amb un ecògraf, doncs ara necessiten que s’inclogui el servei
de ginecologia per a que les dones del Municipi disposin d’aquest servei bàsic per a la seva salut i així agilitzar les
revisions i controls per a un diagnòstic precoç.

Tanmateix,  de  la  mateixa  manera  que  disposem  d’atenció  psiquiàtrica,  psicològica,  servei  de  neurologia  i
traumatologia, no podem menysprear que també es necessita i des de fa temps, atenció ginecològica.

D’acord amb tot l’exposat, demanem que el Ple de l’Ajuntament aprovi uns acords”.

Intervé la Regidora Silvia Pujol pel grup municipal del PP manifestant: “Jo simplement vull donar les gràcies per 
sumar-te amb aquesta moció que presenta Junts, i Desde el PPC  volem convertir-la amb una petició.

Això ja es va demanar el mandat anterior i com tots sabem la generalitat va dir que no.
Nosaltres, com PPC, hem fet un petit estudi per poder donar una solució.
Nosaltres, com ajuntament, hem assumit vàries despeses com: un metge a Vandellòs; el cap obert a l'estiu; i una 
sèrie d'elements que "Sanitat" no contempla per al nostre municipi.
Mont-roig fa aproximadament vint-i-cinc anys que tenen ginecòloga i Cambrils el mateix.
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Ja sabem que s'ha demanat a diversos municipis poder compartir la despesa que comporta un ginecòleg i la 
resposta sempre ha sigut desfavorable. Però com sabeu som l'últim municipi del baix camp i fer servir el transport 
públic comporta una hora de viatge fins a Reus més el desplaçament fins al cap sant Pere. Fent que les dones que 
es troben al municipi hagin de fer un viatge força llarg.
Després de l'estudi que hem realitzat hem descobert que tenir un ginecòleg al municipi comporta una despesa de 
500 € mensuals, i aquesta despesa si la pot assumir el nostre ajuntament.
No només és una despesa assumible sinó que també és una millora del benestar per les nostres veïnes, ja que 
estalviaran temps i hores de viatge fins arribar al cap sant Pere.”

 

La Regidora Esmeralda Saladié pel grup municipal d'ERC manifesta:Des d'ERC ens alegra que l'equip de govern s
´hagi sumat a la petició ara que ho presenta el grup de Junts. Voldríem saber quines accions ha dut a terme en
aquest sentit l'equip de govern en aquestes tres legislatures que porta governant?

 

Al que la Regidora Lupe Capella de l'equip de govern contesta: "Que en diverses reunions amb el Departament de
Salut, o amb la gerència que porta ara el nostre Cap, HOSPITAL SANT JOAN-BAIX CAMP, respecte a la territorialitat
que ells defensen estem d'acord en que no tots els caps poden tenir tots els serveis i cada dia a jornada completa,
però en aques cas el servei es podria compartir amb altres caps de la zona."

 

El Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP fa la següent explicació de vot: “Ens agrada molt més
la moció inicial, abans que fos transeccionada i presentada conjunta amb l’equip de govern. De fet
hauríem votat a favor.

Tal com es diu en l’argumentari, creiem que és un servei bàsic, indispensable i urgent. Si només es ins-
ta al Departament de Salut de la seva necessitat, sota el nostre parer, té tota la pinta que quedarà en 
res, almenys a curt termini.

La urgència de la demanda requereix, tal com es proposava a la primera moció, una actuació directa 
pressupostària de l’Ajuntament que creiem que s’ho pot permetre. Si més no, buscar els mecanismes o 
formules per fer-ho possible.

Creiem que des de l’ajuntament s’ha de vetllar per aconseguir la màxima qualitat sanitària possible, i
com més serveis sanitaris millor, i que pot fer alguna cosa més que només d’instar al Departament de
Salut.”

 

La Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC manifesta: “Estem d’acord en sol·licitar aquest servei al SCS.
Ara bé també diem que les dones som mereixedores d’altres atencions que no rebem. En aquesta sala de plens de
vegades, jo com a dona m’he sentit menystinguda per alguns comentaris fets per homes sota el paraigua de la
política. En política no tot si val. Si bé estic d’acord en vetllar per la salut física, en aquest cas, de les dones, demano
que tots els que som aquí vetllem i ens abstinguem de perjudicar  la salut psíquica de les dones i dels homes.”

 

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis a les persones del 28 de novembre de 2022

 

El Ple de l'Ajuntament per unanimitat de dotze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 de la FIC, 1 d'ERC, 1 de C's i 1
del PP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen, ACORDA:

 

Primer. Instar al Departament de Salut de la Generalitat, per a que s’inclogui el servei de ginecologia, un servei tan
bàsic que les dones necessiten i mereixen.

Segon. Traslladar l’adopció d’aquests acords als mitjans de comunicació local i a totes les vilatanes i vilatans del
municipi de Vandellòs i l´Hospitalet de l´Infant."
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Expedient 3863/2017. Estudi i aprovació, si procedeix, del conveni de col.laboració a subscriure entre 
l'Ajuntament de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant i la Comunitat de regants "Joan Sabaté"

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

Vist l'informe emès per la Tècnica ambiental del següent contingut:"

La tècnica ambiental que subscriu, a requeriment de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, informa en 
relació a la necessitat de renovar el conveni amb l’entitat Comunitat de Regants Joan Sabaté envers el Pou de 
l’Alzina per tal de poder continuar amb la seva utilització.

Aquest pou és propietat de l’Ajuntament però és utilitzat per la comunitat de regants Joan Sabaté per a reg agrícola 
ja que ara mateix l’Ajuntament no l’utilitza.

La Comunitat de Regants Joan Sabaté té el caràcter de corporació de dret públic i està adscrita a l’Agència Catalana 
de l’Aigua.

El conveni es va signar en data 18 de juliol de 2017 per un període de 5 anys. Per tant aquest va caducar en data 18 
de juliol de 2022.

El conveni s’ha modificat en l’aspecte que ara es signa per 10 anys i que serà prorrogable de forma automàtica si 
cap de les dues parts diuen res.

A més també s’ha modificat l’annex II ja que han canviat els regants i se n’ha afegit. LA resta del conveni resta igual.

El conveni que es proposa s’adjunta com a annex I i des del departament de Medi Ambient d’aquest ajuntament es 
considera convenient signar-lo per tal de poder vehicular la utilització per a reg. El que es posa en coneixement 
d’aquest consistori als efectes que consideri convenients."

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 28 de novembre de 2022.

El Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels tretze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 de la FIC, 1 d'ERC, 1 de la 
CUP; 1 de C's i 1 del PP) que legalment el componen, ACORDA:

Primer. Aprovar el conveni entre l’Ajuntament i la Comunitat de Regants Joan Sababé que s'adjunta com Annex I.

Segon. Trametre aquest informe a Alcalde i al president de la Comunitat de Regants Joan Sabaté per tal que 
procedeixin a la seva signatura.

Tercer. Trametre aquest informe als interessats i al departament de Medi Ambient d’aquest Ajuntament 

 

Expedient 4847/2022. Estudi i aprovació, si procedeix, de la creació d'una comissió d'estudi prèvia sobre la 
possibilitat de desenvolupar una iniciativa de construcció i explotació d'un parc eòlic

Favorable Tipus de votació: Ordinària
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A favor: 10, En contra: 1, 
Abstencions: 2, Absents: 0

Per l'Alcalde s'efectua  la següent explicació:

" La proposta que us presentem és la possibilitat de construir i explotar un parc eòlic públic municipal.

Les principals característiques del projecte són:

- Instal·lar 4 aerogeneradors en el paratge conegut com “Coll del Vent”.

- Parcel·les de titularitat municipal, no incloses en cap zona de protecció ambiental (Red Natura 2000, Zones 
Especials de Conservació, Zona d’Especial Protecció de les Aus -ZEPA-, Pla d’Espais d’Interès Natural -PEIN- i 
Espais Naturals de Protecció Especial.

- Terrenys amb la consideració de muntanya comunal que han patit incendis en els darreres 30 anys, circumstància 
que permet justificar la compatibilitat amb el domini públic forestal i la regeneració del bosc.

- Com ja havíem avançat, en una modificació de crèdit, la instal·lació d’un màstil per a mesurar la força del vent (torre
anemomètrica).

- Àrea de potencial eòlic de velocitat mitjana superior a 5,5 m/s a 80 m.

- Inversió aproximada 20 M€

- L’activitat de producció energètica requereix una entitat amb personalitat jurídica diferenciada.

- Per obtenir l’autorització cal:

o Acreditar capacitat tècnica

o Disposar d’un soci privat que acrediti experiència de més de 3 anys amb un percentatge igual o superior al 25% o 
subscriure un contracte d’assistència tècnica per un període de 3 anys que acrediti aquesta experiència

- Necessitat de crear una societat mercantil.

Es tracta de redactar uns estatuts d’una societat mercantil de titularitat 100% municipal, amb la previsió d’incorporar 
capital dels veïns i veïnes.

Per tramitar l’expedient cal designar una comissió d’estudi que avaluï desenvolupar aquesta activitat de construcció i 
explotació de producció d’energia eòlica.

Es tracta d’una comissió paritària integrada per 3 membres del consistori: Secretaria, Interventor i gerent d’Idetsa i 3 
membres externs: Maite Masià, exdirectora ICAEN, Jaume Marfà, advocat professor ESADE i Santi Parés, 
meteoròleg expert.

Aquesta comissió d’estudi elaborarà una memòria justificativa de la inciativa que, posteriorment, serà presa en 
consideració pel PLE de l’Ajuntament. A continuació cal fer una exposició pública i, finalment, l’aprovació final de 
l’expedient pel PLE."

Fets i fonaments de dret

 1.-El dia 8 de juliol de 2022 es presenta proposta de despesa de l`área de promoció económica de l´Ajuntament ,
amb el corresponent informe memoria de conformitat amb l’article 28, 63 i 118 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre,
de Contractes del Sector Públic on es fa emet als efectes de justificar la naturalesa i extensió de les necessitats d
´estudi sobre la possibilitat de desenvolupar una iniciativa de Construcció i Explotació d´un Parc Eòlic, així com la
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manca de fraccionament del contracte.

2.-El dia 13 de juliol de 2022 (exp:  2785/2022) s´aprova en Junta la proposta de despesa al proveïdor MARFÀ

BADAROUS, Derecho Público, SLP CIF: B66861824 amb les següents tasques:

a. Assessorar a l’Ajuntament en la redacció dels Estatuts d’una societat mercantil,  inicialment de titularitat 100%

municipal, que tingui per objecte la construcció, gestió i explotació d’un parc generador d’energia eòlica en terrenys

de titularitat municipal i que es pugui arribar a convertir en una societat d’economia mixta amb la incorporació de

socis privats provinents del sector elèctric i de petits accionistes provinents de la ciutadania.

b.  Assessorar i  acompanyar a l’Ajuntament  en el  procés de constitució d’aquesta societat mercantil,  tot  incloent

aquest assessorament la preparació de l’escriptura de constitució de la societat  i,  si escau,  de la documentació

corresponent al títol sobre els terrenys en els que s’ha de construir el parc eòlic.

c. Acompanyar a l’Ajuntament durant el decurs dels procediments que caldrà tramitar prèviament a que l’Ajuntament

pugui atorgar l’escriptura de constitució d’una societat que tingui per objecte la realització d’una activitat industrial o

mercantil, com és la construcció, gestió i explotació d’un parc generador d’energia eòlica.

Aquest assessorament podrà incloure la revisió dels documents que han de formar part d’aquesta tramitació.

d. Acompanyar a l’Ajuntament en el disseny del procés que ha de permetre implantar i posar en marxa tot el projecte,

el qual, inicialment, inclouria les fases següent:

•  Tramitació dels  expedients que han de permetre a l’Ajuntament  constituir  una societat mercantil  que exerceixi

l’activitat econòmica de construir, gestionar i explotar un parc generador d’energia eòlica.

• Constitució d’aquesta societat, la qual requerirà de la redacció d’estatuts, d’escriptura pública de constitució de la

societat,  de pactes societaris (si escau)  i  del títol  que ha de permetre construir  el parc eòlic sobre els terrenys

municipals (si aquest títol no forma part del contracte que s’haurà d’adjudicar a la societat d’economia mixta).

• La licitació d’un contracte que tingui per objecte la instal·lació d’un màstil per a mesurar la força del vent en un

determinat indret del municipi de Vandellós i Hospitalet de l’Infant.

3.-El  dia  18 de  noviembre de 2022 el  proveïdor  MARFÀ BADAROUS, Derecho Público,  SLP CIF:  B66861824

presenta l´informe que s´emet en interés de l´Ajuntament de Vandellòs i l´Hospitalet de l´Infant sobre la possibilitat de

desenvolupar una activitat consistent en la construcción i explotació d´una instal.lació de producción d´energia eólica

incorporat a l´expedient 4847/2022.

4.-  Aquest  informe ,  sense perjudici  del  confeccionat  per  la  secretaria  general  de l’ajuntament  en  data  22  de

novembre de 2022, resta validat per la titular de la secretaria en compliment del que disposa l’article 3 del Reial

decret 128 / 2018 , de 16 de març pel  qual es regula el règim jurídic dels funcionaris d’Administració local amb

habilitació de càracter nacional"

 

Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifestant:

“La proposta  que porta  l’equip  de govern per  a  la  crear  una comissió  d’estudi  sobre la  possibilitat

d’instal·lar una central  eòlica de titularitat  municipal,  semblaria que s’alinea amb la proposta que el
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nostre grup municipal va portar a aquest ple el mes de febrer de 2020.

Aquella moció, que es va aprovar, instava al govern municipal a programar la instal·lació d’aerogenera-
dors i plaques fotovoltaiques de titularitat municipal. En l’exposició de motius ja orientàvem que el tipus
d’aerogenerador hauria de ser de mida mitjana-petita, i que la localització hauria de ser en entorns ur-
bans.

La proposta que avui es porta a votació va en una direcció que no trobem encertada, doncs aposta per
estudiar la instal·lació de 4 aerogeneradors que, tal com es va informar a la passada comissió informati-
va serien de 4/5 megawatts, per tant de mida molt gran. Contant les pales podria arribar a una alçada
de casi 200m. Per que ens fem una idea gairebé el doble dels que hi ha al Motarro (1megabatt). Cau-
sant un gran impacte visual, paisatgístic i humà amb el que suposaria també: 

 Una gran infraestructura de construcció.

 Gran arranjament de la besant del collet que no és pla, amb peus de formigó immensos per
cada molí, ...

 Soroll que emetran els molins en funcionament, que es sentiria fins i tot des de la platja, perju-
dicant el turisme i veïns.

 Molèsties i impacte als propietaris propers, i veïns i veïnes.
L’emplaçament de titularitat municipal, conegut com el Collet del Vent, està inclòs dins l’Espai d’Interès
Natural de les Muntanyes de Tivissa-Vandellòs i, d’acord amb el Decret Llei 16/2019 no es possible ins-
tal·lar aerogeneradors. Si que prop d’aquest indret hi ha retalls (bosses) de sòls de titularitat municipal
no inclosos dins l’Espai d’Interès Natural, però que el Pla Territorial Parcial del Camp de Tarragona qua-
lifica com a Sòls de Protecció Especial pel seu valor natural i/o interès connector, i on el Decret Llei
16/2019 recomana no instal·lar aerogeneradors. L’àrea d’ubicació proposada és hàbitat de l’àliga cua-
barrada, sobre qui l’Ajuntament té un acord de custòdia del territori amb el Gepec i amb les societats de
caçadors del municipi.

A més, els terrenys de titularitat municipal amb domini públic forestal no son compatibles amb la instal·-
lació d’aerogeneradors, atenent a diversos informes negatius de diferents comissions d’urbanisme.

Per tant, es tracta d’una proposta que no compleix els preceptes legals establerts a l’article 19.1.b. de la
Llei 16/2017 del Canvi Climàtic, que diu que “s’han de promoure les energies renovables aprofitant es-
pais ja alterats per l'activitat humana a fi de minimitzar l'ocupació innecessària del territori”.

Tampoc es compleix l’article 19.1.d. de la mateixa llei que diu que cal afavorir l'autoconsum energètic a
partir d'energies renovables i la participació d'actors locals en la producció i distribució d'energia renova-
ble.

Però el que més sobta és que és una proposta no debatuda amb el conjunt de la ciutadania, ni amb els
agents econòmics ni el teixit associatiu del municipi, ni fins i tot amb el propietaris propers que directa-
ment es podrien veure afectats.

Dit això, demanaríem la retirada d’aquest expedient de l’ordre del dia, i reconsiderar la proposta, i deba-
tre-la més, i arribar a punts d’acord, ja que en el fons, es tracta d’una iniciativa lloable, i tots estem
d’acord amb la implantació d’energies renovables, tant des del punt de vista global com de model de
municipi que hem d’anar dibuixant entre totes de cara al tancament de les nuclears. Però la forma en
com es planteja aquesta proposta no és la més adequada atenent als valors naturals del nostre munici-
pi, ni als preceptes legals de la Llei del Canvi Climàtic. Seria una llàstima començar a dissenyar el mo-
del futur de municipi amb un projecte que, tot i la seva potencialitat, neix coix.”

Per la Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCAT es fa la següent explicació de vot: "Sí, Junts

apostem per la sostenibilitat, les energies renovables i la transició ecològica. En aquest punt estem parlant d’una
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comissió d’estudi que valorarà i farà les tasques oportunes, un cop tinguem la seva valoració, llavors serà el moment

de veure pros i contres i decidir si realment s’executa o no. Per tant per JUNTS endavant amb la Comissió d’Estudi"

La Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC fa la següent explicació de vot: “Per aprovar aquest punt

m’agradaria saber i conèixer la composició  d’aquesta comissió d’estudi. Crec que per a desenvolupar

una iniciativa de construcció i explotació d’un parc eòlic només es necessita voluntat política, decisió,

recursos  i,  el  principal,  la  complicitat  amb  la  ciutadania.  Fer  infraestructures  d’aquest  tipus  sense

consens amb els agents socials i econòmics del poble ens conduirà al fracàs. És per això que demano

que abans de crear aquesta comissió pretesa, comencem pel punt que he esmentat, a partir d’aquí tot

serà més fàcil.No.  Per  aprovar  aquest  punt  m’agradaria  saber i  conèixer  la  composició   d’aquesta

comissió d’estudi. Crec que per a desenvolupar una iniciativa de construcció i explotació d’un parc eòlic

només es necessita voluntat política, decisió, recursos i, el principal, la complicitat amb la ciutadania.

Fer infraestructures d’aquest tipus sense consens amb els agents socials i econòmics del poble ens

conduirà al fracàs. És per això que demano que abans de crear aquesta comissió pretesa, comencem

pel punt que he esmentat, a partir d’aquí tot serà més fàcil.”

La Regidora Esmeralda Saladié pel grup municipal d'ERC fa la següent explicació de vot: "ERC fem una abstenció,

per nosaltres el tema de la sostenibilitat, energies renovables, transició ecològica és un tema fonamental però fins

que no tinguem a l'abast l'informe que ha d'elaborar la Comissió no ens podem pronunciar."

 

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de promoció econòmica del 28 de novembre de 2022.

 

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de deu membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 de C's i 1 del PP) que

representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment la componen, amb l´abstenció de dos membres

(1 de la FIC i 1 d'ERC) i amb el vot en contra del membre de la CUP, ACORDA:

Primer. Incoar expedient i acceptar les conclusions de l´informe emès pel proveïdor MARFÀ BADAROUS, Derecho

Público, SLP CIF: B66861824.

“8.- Conclusions. Primera.- D’acord amb els informes tècnics encarregats per l’Ajuntament, tot sembla indicar que és

possible ubicar un parc generador d’energia eòlica format per quatre aerogeneradors, en parcel·les que són de

titularitat municipal, no incloses en cap zona d’ especial protecció ambiental (Red Natura 2000, Zones Especials de

Conservació -ZEC-, Zona d’Especial Protecció de les Aus -ZEPA- i Pla d’Espais d’Interès Natural -PEIN-, Espais

Naturals de Protecció Especial -ENPE-).

Segona.Des del punt de vista patrimonial i d’acord amb la informació facilitada per l’ Ajuntament i recollida també a

l’informe tècnic encarregat per aquest, les parcel·les en les que es podrien ubicar els aerogeneradors esmentats són

de titularitat municipal i  reben la consideració de muntanya comunal,  declarada d’utilitat  pública,  i,  per tant,  són

domini públic municipal, d’acord amb l’article 14 de la Llei 43/2003, de 21 de novembre.

A més, aquestes parcel·les ocupen espais que han patit incendis en els darrers 30 anys. D’acord amb l’ informe

tècnic referit, aquests dos condicionants (domini públic i terrenys incendiats en els darrers 30 anys) no haurien de
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suposar una restricció, ja que seria possible documentar i justificar la compatibilitat amb el domini públic forestal i la

regeneració  del  bosc  establint  una  metodologia  que  garanteixi  la  capacitat  d’acollida  del  terreny.  Segons  la

informació facilitada per l’Ajuntament, aquest està treballant la justificació d’aquesta compatibilitat.

Tercera.Per altra banda i d’acord amb els mateixos informes tècnics, els aerogeneradors que s’instal·lin han d’ubicar-

se en àrees amb un potencial eòlic de vent de velocitat mitjana superior a 5,5 m/s a 80 metres (segons el Mapa de

recursos eòlics de Catalunya). A aquests efectes i a manca de mesuraments més concrets, d’acord amb el Mapa del

Recurs Eòlic publicat per la Generalitat de Catalunya, a la zona analitzada del municipi de Vandellós i l’Hospitalet de

l’Infant es poden donar vents, a 80 metres, d’entre 6 i 8 m/s.

En aquest sentit i d’acord amb la informació facilitada per a l’emissió del present Informe, l’ Ajuntament està en

procés de licitar la instal·lació d’una torre anemomètrica al paratge conegut com a “Coll del Vent” o “Collet del Vent”,

per  tal  d’acabar d’avaluar el seu potencial  eòlic,  especialment, pel  que fa a les parcel·les que són propietat de

l’Ajuntament i que, d’ acord amb l’informe tècnic forestal emès el 3 de novembre de 2022, poden acollir fins a quatre

generadors  d’energia  eòlica.  Per  tant,  és  possible  que els  mesuraments  obtinguts  com a conseqüència  de  la

instal·lació de la torre anemomètrica de propera licitació portin a concloure que la construcció i posterior explotació

d’un parc generador d’energia eòlica al paratge conegut com a “Coll del Vent” és viable des del punt de vista tècnic.

Quarta.En cas de confirmar-se les anteriors conclusions, l’Ajuntament tindria al seu abast la possibilitat de construir i

explotar un parc generador d’energia eòlica a terrenys de la seva propietat, els quals són actualment domini públic

declarat d’utilitat pública.

Cinquena. Tanmateix, la construcció d’unes instal·lacions con les analitzades requereix d’ una inversió important que,

d’acord amb la informació facilitada per l’Ajuntament,  es podria situar,  25 provisionalment, al voltant de 16 o 20

milions d’euros. Per aquest motiu, la forma que esculli el Consistori per instrumentalitzar aquesta inversió hauria de

tenir en compte l’ eventual necessitat que pot arribar a tenir l’Ajuntament d’obtenir finançament extern, ja sigui del

sector bancari o de socis privats que vulguin invertir en unes instal·lacions com les descrites.

A aquests efectes i d’acord amb la informació facilitada, l’Ajuntament ja hauria encarregat l’ elaboració del pressupost

i del pla d’inversions, així com l’estudi de viabilitat econòmica i financera, d’un parc eòlic com l’analitzat.

Sisena. D’acord amb la regulació del sector elèctric:

• L’activitat de producció d’energia elèctrica no la pot realitzar l’Ajuntament directament sinó que ho ha de fer a través

d’una altra entitat amb personalitat jurídica diferenciada, al qual, al mateix temps no podrà exercir les activitats de

transport, distribució i operació del sistema elèctric.

•  Per  obtenir  l’oportuna  autorització  per  a  construir  un  parc  generador  d’energia  eòlica,  aquesta  entitat  haurà

d’acreditar  capacitat  tècnica  mitjançant  la  participació  en  el  seu  capital  d’un  soci  privat,  que  pugui  acreditar

experiència de més de tres anys en la producció d’ energia elèctrica, amb un percentatge igual o superior al 25%; o

mitjançant la subscripció d’ un contracte d’assistència tècnica per un període mínim de tres anys amb una empresa

amb aquesta experiència.

• L’activitat que desenvolupi aquesta entitat serà de mercat, en les mateixes condicions que la resta de productors

d’energia elèctrica, ja siguin públics o privats, en el marc de la prestació d’un servei d’interès econòmic general que

es desenvolupa, com s’ha dit, en un marc de lliure competència.

Setena.La producció d’energia elèctrica no es troba inclosa en cap de les competències que la llei atribueix als

Ajuntaments ni dins els serveis públics que aquestes Administracions poden prestar, directament o per delegació de
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l’Estat o les Comunitats Autònomes.

Per  tant,  la  producció  d’energia  és  una  activitat  econòmica  que  l’Ajuntament  ha  de prestar  en règim de lliure

concurrència,  diferent  i  no inclosa dins  les  activitats  que  els  municipis  desenvolupen en  exercici  de les  seves

competències o per a prestar els serveis públics municipals que tenen legalment atribuïts.

Vuitena.Si l’Ajuntament té interès en exercir l’activitat de producció d’energia elèctrica provinent de fonts d’energia

renovable  com l’eòlica,  ho ha  de  fer  mitjançant  la  creació  d’una  entitat  diferenciada  que  tingui  per  objecte  la

generació d’energia i que, al seu torn, sigui capaç de desenvolupar aquesta activitat en règim de mercat, havent

prèviament obtingut l’ autorització administrativa corresponent, per a la qual s’exigeix que l’entitat tingui un capital

social participat en un percentatge igual o superior al 25% per una altra entitat amb experiència de més de tres anys

en la producció d’energia elèctrica; o que s’hagi subscrit un contracte d’assistència tècnica per un període mínim de

tres anys amb una empresa amb aquesta experiència.

Per  tant,  la  producció  d’energia  elèctrica  per  part  de  l’Ajuntament  suposa  l’exercici  per  aquest  d’una  activitat

econòmica que s’ha d’instrumentalitzar a través d’un ens municipal diferent a la mateixa Corporació, que pugui acollir

dins el seu capital socis amb experiència en la producció d’energia elèctrica o amb capacitat per a contractar aquesta

experiència, tot desenvolupant-se aquesta activitat en règim de mercat.

Novena.Per aquests motius, tot  sembla indicar que la forma idònia a través de la qual l’ Ajuntament pot exercir

l’activitat econòmica consistent en construir i explotar una instal·lació de producció d’energia eòlica és la societat

mercantil,  ja que és la única modalitat  que permet  obtenir  l’experiència tècnica que caldrà acreditar per obtenir

l’autorització  administrativa  preceptiva  per  a  construir  la  instal·lació  esmentada  per  qualsevol  de  les  dues  vies

legalment previstes: incorporar un soci amb experiència en producció elèctrica i amb una participació social mínima

del 25% o subscriure un contracte d’assistència tècnica amb una altra entitat amb aquesta experiència.

Desena.La constitució d’una societat municipal  que tingui  per objecte la construcció i gestió d’una instal·lació de

producció d’energia eòlica ha d’anar precedida per la tramitació de l’expedient previ previst als articles 142 i següents

del ROAS i 243 del Decret Legislatiu 2 /2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de

règim local de Catalunya.

Onzena.La societat referida s’haurà de sotmetre a l’ordenament jurídic privat i “a les mateixes regles i condicions que

les  altres empreses concurrents  en el  mercat,  i  no poden percebre cap tipus d’ajudes que suposin avantatges

econòmics gratuïts”, així com al règim específic previst als articles 211 i següents del ROAS.”

 

Segon. Acceptar la tramitació dels expedients que han de permetre a l’Ajuntament constituir una societat mercantil

que exerceixi l’activitat econòmica de construir, gestionar i explotar un parc generador d’energia eòlica.

Tercer. Acceptar la designació d´una comissió d’estudi desenvolupar una activitat consistent en la construcción i

explotació d'una instal.lació de producción d´energia eólica segons l’article 143.1.a) del ROAS.

Quart. Constituir i designar les persones de la comissió d´estudi:

El President: Alcalde de l´Ajuntament de Vandellòs i l´Hospitalet de l´Infant

3  Membres  tècnics  interns:  Secretària,  Interventor  i  Gerent  d´IDETSA  (Àrea  de  Promoció  Econòmica)  de  l
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´Ajuntament de Vandellòs i l´Hospitalet de l´Infant.

3 MEMBRES TÈCNICS EXTERNS DEL SECTOR JURÍDIC I ENERGÈTIC:

Sra Maite Masià. Directora Institut Català d'Energia (ICAEN)mar. de 2011 - dic. de 2014 i actual experta professional

del sector eòlic.

Sr. Jaume Marfà Advocat (ICAB 25.768) i Professor de la Facultat de Dret d’ESADE. 

Sr. Santiago Parés. Meteorology Director TE nov. 1987 - feb. 2004 i més de 20 anys com a expert en energies

renovables i sector eòlic.

L’article 145.1 del ROAS atribueix a la comissió la funció principal de redactar la memòria justificativa de la iniciativa.

Cinquè. Donar la màxima difusió d’aquest acord

 

Expedient 4878/2022. Estudi i aprovació, si procedeix, de la Proposta de resolució que presenta el grup 
municipal de la CUP per l'estalvi energètic i la sostenibilitat durant el Nadal

Desfavorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 5, En contra: 7, 
Abstencions: 1, Absents: 0

Pel Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP fa la següent explicació:

“La moció es centra en el fet que considerem que cal limitar l’horari d’encesa i apagada dels llums de

Nadal al carrer per contribuir a  l’estalvi energètic.

I es sustenta en quatre eixos:

1- Apel·lar a la situació que estem vivint una de crisi i emergència ecològica, energètica, de

subministraments i de preus que afecta a tots els sectors socials i econòmics. En la que

moltes famílies han de fer restriccions horàries en el consum energètic a les seves llars,

com també, davant la pujada desmesurada de preus.

2- Per responsabilitat, davant d’aquesta situació creiem que s’han de dur a terme accions a

tots els nivells per l’estalvi energètic i per la sostenibilitat. I considerem que l’Ajuntament

de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant ha de ser el primer a l’hora de donar exemple en

temes d’estalvi energètic

3- L’època de Nadal en que es produeix un excés de consum energètic. Entre altres, amb l’ús

desmesurat de llums de Nadal al carrer, encesos durant certes hores de la nit que no

caldria, i més en un municipi com el nostre amb cinc nuclis de població amb una gran

quantitat de punts de llum. 

4- També tenim present la dificultat tècnica. Reduir l’horari de l’enllumenat nadalenc tal i com

està  dissenyada la  xarxa  de  l’enllumenat  urbà  és  complicat  i  costós  econòmicament.
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Instem per tant a l’Ajuntament a adequar els mecanismes de les instal·lacions de la xarxa

de llums al carrer a tot el  municipi, també com a inversió de futur, i  que així es pugui

facilitar i agilitzar la reducció horària de les llums al carrer per Nadal i també aprofitar-ho

en altres festivitats de carrer.

Segons es va comentar per part de l’equip de govern a les passades comissions informatives, i s’ha

propagat  per  les  xarxes  oficials  de  l’ajuntament  (curiosament  ahir  mateix),  els  elements  de  llum

nadalenc del municipi son de baix consum tipus LED. A més aquest any s’han instal·lat temporitzadors

al  tram  nou  de  la  Via  Augusta  de  l’Hospitalet,  a  la  plaça  Catalunya,  Berenguer  d’Entença  també

d’Hospitalet, i a l’Almadrava poble per reduir el consum energètic. I també s’ha ajornat l’encesa de llums

de Nadal. Ho celebrem.

Instem però a l’Ajuntament anar a més, i a tot el municipi, tal com recalca aquesta moció, com a inversió

de futur pels pròxims nadals, perquè l’exemple i el missatge de responsabilitat i sensibilitat davant la

crisi ecològica i energètica actual arribi a tothom.”

Atesa la proposta de resolució del següent contingut literal:

"Estem vivint una situació de crisi i emergència ecològica, energètica, de subministraments i de preus que afecta a

tots els sectors socials i econòmics.

Per responsabilitat, davant d’aquesta situació s’han de dur a terme accions a tots els nivells per l’estalvi energètic i

per la sostenibilitat, ja que tant la situació econòmica com la situació d’escalfament global i ecològica es pot agreujar

encara  més  causant  danys  irreversibles  per  al  planeta  Terra,  els  ecosistemes,  les  persones  i  les  seves

vides. Moltes famílies han de fer restriccions horàries en el consum energètic a les seves llars, com també, davant la

pujada desmesurada de preus, tenen serioses dificultats a l’hora de pagar el propi consum energètic .

Durant l’època de Nadal es produeix un excés de consum energètic. Un exemple n’és l’ús desmesurat de llums de

Nadal al carrer, i més en un municipi com el nostre amb cinc nuclis de població amb una gran quantitat de punts de

llum.

És per tant, de poca idoneïtat i responsabilitat tenir els llums de Nadal encesos durant certes hores de la nit en què hi

ha molt  poca o nul·la afluència de gent pel carrer i,  a part,  es genera una contaminació lumínica que altera les

condicions normals de foscor amb conseqüències nocives per la diversitat i el medi natural.

Per tant, considerem que cal limitar l’horari d’encesa i apagada dels llums de Nadal per contribuir a l’estalvi energètic,

com també vetllar per la màxima sostenibilitat de la resta d’actes/activitats lúdiques i culturals que es fan al carrer per

les festes de Nadal.

Sabem que tècnicament reduir l’horari de l’enllumenat nadalenc tal i com està dissenyada la xarxa de l’enllumenat

urbà  és  complicat  i  costós  econòmicament.  Instem  doncs  a  l’Ajuntament  a  adequar  els  mecanismes  de  les

instal·lacions de la xarxa de llums al carrer perquè aquestes siguin més sostenibles, i així es pugui facilitar i agilitzar

la reducció horària de les llums al carrer per Nadal i també aprofitar-ho en altres festivitats de carrer.

Així doncs, com hem argumentat, creiem que un ús desmesurat de la il·luminació de Nadal no és precisament un

exemple de sostenibilitat, i considerem que l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant ha de ser el primer a

l’hora de donar exemple en temes d’estalvi energètic,  i  més en l’actual situació de crisi  i  emergència ecològica,
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energètica, econòmica i de subministraments.”

Per tots aquests motius, presentem la següent PROPOSTA D’ACORD

El Ple de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant insta al Govern municipal a:

PRIMER: Adequar tècnicament els mecanismes de la xarxa d’enllumenat urbà a tot el municipi per permetre una

major sostenibilitat energètica i lumínica.

SEGON: Reduir el nombre d'hores de funcionament de l'enllumenat nadalenc al carrer a tots els nuclis de població

del municipi.

TERCER:  Vetllar  perquè  la  resta  d’activitats  nadalenques  al  carrer  com  mercats,  fires,  activitats  culturals,

espectacles, etc... siguin el màxim de sostenibles, i es promogui la conscienciació ens vers l’establi energètic i la

sostenibilitat."

Intervé la Regidora Ma José Gómez per l'equip de govern manifestant:  “No donarem suport a una moció que

arriba tard.

Demà, dia dos de desembre, està programada l'encesa de llums al municipi, i mal aniríem si haguéssim 
d'implementar, ara, les mesures que es proposen a la moció.

L'ajuntament fa mesos que planifica mesures per reduir les hores de funcionament de l'enllumenat 
nadalenc.

I ho fem més com una acció simbòlica de responsabilitat en un context de crisi energètica que afecta 
molts ciutadans.

En aquest sentit, cal dir que el pes que tenen les llums de Nadal en el cost total de l'enllumenat públic 
és mínim gràcies al fet que són llums LED. Aquesta és una tecnologia que contribueix a l'estalvi i a 
l'eficiència energètica de forma considerable.

No obstant això, per conscienciar als veïns i veïnes que és important reduir el consum energètic hem 
planificat disminuir el nombre d'hores de l'enllumenat de Nadal de la següent manera:

D’una banda, retrassant una setmana l'encesa de llums. S’ha passat de l’últim divendres de novembre 
al primer divendres de desembre.

I per l’altra, en alguns espais públics l'apagat està previst a les 11 de la nit, en lloc de romandre obert 
tota la nit.

Per tant, amb aquestes mesures, l'ajuntament vol donar exemple i transmetre als nostres veïns i veïnes 
un missatge de responsabilitat i sensibilitat davant la crisi ecològica i energètica que estem vivint.”

Intervé el Regidor Francesc Fuguet manifestant: “Si tal com heu argumentat el que ja s’està fent va a la línia

del que proposa aquesta moció, no entenem per què se’n vota en contra.”

Intervé  la Regidora Laia Martorell  pel grup municipal  de JxCaT manifestant  :"Es que heu anomenat  són unes

accions que s’haurien d’instaurar, i inclús anar millorant en el temps i vetllar vers l’estalvi energètic, però no només

pel context que ens envolta sino com a mesura futura i per quedar-se.

Hem d’anar canviant la mentalitat i vetllar per la sostenibilitat, a més, son mesures que s’han portat a terme, qui més 
qui menys, a tot el territori i representa un benefici a curt i llarg termini per a tothom."

La Regidora Elidia López pel grup municipal fa la següent explicació de vot: ·Si. Totalment d’acord, i justament per 
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això aprovem aquesta moció tot i que sabem que al nostre municipi això es molt complicat tal i com tenim 
l’enllumenat públic per no dir impossible, ja que les nostres intalacions estan així dels anys 60però pot ser el dia que 
l’equip de govern decideixi invertir en fanals cables penjats i pals dins de terrenys privats es pugui,  pensar també en 
fer una instal·lació per que l’enllumenat públic sigui mes sostenible. “

Vist el dictamen emès per la comissió informativa municipal de promoció econòmica del 28 de novembre de 2022.

El Ple de l'Ajuntament amb el vot desfavorable de set membres (6 del PSC i 1 de C's) que representen la majoria 
absoluta del nombre de tretze que legalment el componen, amb l'abstenció del membre del PP i amb el vot favorable 
de cinc membres (2 de JxCaT, 1 de la FIC, 1 d'ERC i 1 de la CUP), ACORDA:

Primer.- Desestimar la proposta de resolució especificada presentada pel grup municipal de la CUP.

 

Expedient 4879/2022. Estudi i aprovació, si procedeix, de la proposta de resolució que presenta el grup 
municipal de la CUP per a la constitució d'una Oficina de Transformació Comunitària (OTC)

Desfavorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 2, En contra: 7, 
Abstencions: 4, Absents: 0

Vista la proposta de resolució que presenta el grup municipal de la CUP del següent contingut:

“En la línia del Servei d’Atenció Veïnal per a l’estalvi energètic i el foment de l’autoconsum que la CUP prestem
mensualment  de forma gratuïta per  a tots els veïns i  veïnes i  empreses del  municipi,  el  passat  25 d’octubre el
Ministerio  para  la  Transición Ecológica  i  el  Reto  Demográfico  va aprovar  l’ordre  ministerial  per  a  la  concessió
d’ajudes a les Oficines de Transformació Comunitària per a la promoció i dinamització de comunitats energètiques.

Les Oficines de Transformació Comunitària (OTC) tindran com a objectiu principal  la promoció i  dinamització de
Comunitats Energètiques.

Les ajudes atorgades per l’ordre ministerial vehiculades a través de les OTC podran a arribar a cobrir fins al 80% 
dels costos de constitució de les Comunitats Energètiques.

A més, les OTC podran dur a terme altres actuacions, entre les quals hi ha:

- Organització de cursos, jornades, seminaris, etc. per a la constitució de comunitats energètiques

- Acompanyament i prestació d’assistència tècnica per a la constitució i dinamització de comunitats energètiques

- Assessorament administratiu i jurídic vinculat a l’impuls de projectes de constitució i funcionament de comunitats 
energètiques.

- Assessorament sobre autoconsum.

- Assessorament per a l’estalvi energètic en electricitat i calefacció.

Les OTC es poden crear per part d’ens locals, organismes locals, comunitats autònomes, persones jurídiques, o 
persones físiques, i optar a les subvencions que en diverses convocatòries anirà publicant l’Instituto para la 
Diversificación y el Ahorro Energético (IDAE).
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Per tots aquests motius, presentem la següent PROPOSTA D’ACORD

El Ple de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant insta al Govern municipal a:

1. Constituir i posar en marxa una Oficina de Transformació Comunitària d’àmbit municipal que, com a mínim, 
prestarà els següents serveis:

a. Promoció i dinamització de Comunitats Energètiques

b. Acompanyament i prestació d’assistència tècnica per a la constitució i dinamització de comunitats energètiques

c. Assessorament administratiu i jurídic vinculat a l’impuls de projectes de constitució i funcionament de comunitats 
energètiques.

d. Assessorament sobre autoconsum.

e. Assessorament per a l’estalvi energètic en electricitat i calefacció.

2. Dotar l’Oficina de Transformació Comunitària dels recursos materials, humans i econòmics necessaris per al seu 
correcte funcionament. 3. Sol·licitar, quan es convoquin, les subvencions de l’Instituto para la Diversificación y el 
Ahorro Energético (IDAE).

 Intervé la Regidora Laia Martorell pel grup municipal de JxCaT manifestant: No creiem que sigui viable la creació 
d’una otc per tot el que això comporta, habilitar - crear un espai per portar-ho a terme, contractar més personal amb 
aquesta formació tan específica...

Creiem que si l’objectiu és el d’orientar, acompanyar , assesorar en el tema energètic, aquest servei també es podria 
oferir sense haver de constituir una oficina ni haver de contractar personal nou. podria ser més viable dotar de la 
d’aquesta formació específica a personal ja existent i que aquest servei s’oferís per exemple, unes hores/ dies 
concrets a la setmana.. es a dir, no a temps complet.

La voluntat de donar aquest servei está molt bé, però la manera no la veiem factible, segurament hi ha vies més 
eficaces i eficients, estalviant temps i recursos i es per això que hem optat per l’abstenció"

Per la Regidora Ma José Gómez per part de l'equip de govern es manifesta;  ““Dotar d'un nou servei 
municipal a la ciutadania no només ha d'estar justificat per una necessitat a cobrir, que en 
aquest cas és promoure i dinamitzar les comunitats energètiques i oferir un servei tècnic i 
jurídic. 

Fins aquí podem estar d’acord.

Un nou servei s'hauria de dimensionar correctament a la demanda social efectiva amb relació
a  l'àrea  física  que  es  vol  abastar,  i  segons  la  vostra  proposta,  aquesta  és  únicament
municipal.

En  aquest  sentit,  creiem que l'àmbit  municipal  del  servei  no  justifica  la  realització  d'una
inversió en un local, o destinar recursos a personal fix, i  a els medis necessaris per a la
posada en funcionament,  encara que siguin despeses susceptibles de rebre subvencions.
Són fons públics igual.

Per nosaltres, aquest servei hauria d'oferir-se per part d'un ens públic supramunicipal, com
per exemple els Consells Comarcals.
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Precísament, El CCBC va crear enguany l'oficina de transició energètica que assessora els
municipis en qüestions com la transició energètica o l'eficiència energètica.
A més a més, volem recordar que la millor manera de fomentar la creació de comunitats
energètiques és mitjançant els incentius econòmics. 
En aquest sentit, l’ajuntament té implementada fa dos anys una línia de subvencions que per 
la creació de comunitats energètiques i les instal·lacions d’autoconsum.

Per totes aquestes raons, el nostre vot és en contra.»

Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC manifestant: “l final el que diu aquesta moció es crear 
una oficina per informar a la ciutadania sobre les avantatges o inconvenients de l’autoconsum , oficines que per cert 
el IADE subvenciona econòmicament, no, no mes s’ha d’aprovar si no que l’ajuntament s’ho tindria que fer seu. 

Pel Regidor Francesc Fuguet es manifesta: Una llàstima:

-Voteu en contra d’una proposta que ve donada pel govern de l’Estat del vostre mateix partit.

-Es perden una gran quantitat de diners que es podrien ben aprofitar per impulsar un nou panorama 
energètic.

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de promoció econòmica del 28 de novembre de 2022

El Ple de l'Ajuntament amb el vot desfavorable de set membres (6 del PSC i 1 de C's) que representen la majoria 
absoluta del nombre de tretze que legalment el componen, s'abstenen quatre membres (2 de JxCaT, 1 d'ERC i del 
PP) i amb els vots favorables dels membres de la CUP I de la FIC .

Primer.- Desestimar la proposta de resolució especificada presentada pel grup municipal de la CUP.

 

Expedient 200/2017. Estudi i aprovació provisional, si procedeix, del Pla Especial Urbanístic PE 02 CAMPING 
LA MASIA

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 11, En contra: 1, Abstencions: 1, 
Absents: 0

 En relació amb l'expedient relatiu a l'aprovació provisional del Pla Especial PE 02 CÀMPING LA MASIA**,** emeto el
següent informe-proposta de resolució, de conformitat amb l'establert en l'article 175 del Reglament d'Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, amb 
base en els següents,

FONAMENTS DE DRET
Els articles 67, 68, 69,78 i següents del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’ aprova el text refós de la 
Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós de la Llei d’urbanisme i 
per la Llei 16/2015, del 21 de juliol, de simplificació de l’activitat administrativa de l’Administració de la Generalitat i 
dels governs locals de Catalunya i d’impuls de l’activitat econòmica (en endavant TRLU)
Els articles 22, 23, 51, 92 a 94 i 101 i ss del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’ aprova el Reglament de la 
Llei d’urbanisme (en endavant RLU), modificat pel Decret 64 /2014, de 13 de maig, pel qual s’aprova el Reglament 
sobra protecció de la legalitat urbanística.
Llei 39/2015, del procediment administratiu comú de les administracions públiques.
Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic.
La Llei 6/2009, de 28 de abril, d'avaluació ambiental de plans i programes.
La Llei 21/2013, del 9 de desembre, d'avaluació ambiental.
Els articles 21.1.j) 22.2.c) i 47.2.ll) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local.
El Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril.
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La Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions públiques de Catalunya.
La Llei 16/2015, de 21 de juliol, de simplificació de l'activitat administrativa de l'Administració de la Generalitat i dels 
governs locals de Catalunya i d'impuls de l'activitat econòmica.
La Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de dades personals i garantia dels drets digitals, publicada 
al BOE número 294 de data 6 de desembre de 2018.
La resta de legislació sectorial corresponent per raó de la matèria
ANTECEDENTS DE FET
Primer. Consta acord de Junta de Govern de data 25 d’octubre de 2018, en què s’aprova inicialment el Pla Especial 
PE 02 "Càmping la Masia" de l'Hospitalet de l'Infant, que complementa i desenvolupa el Pla d'Ordenació de Municipal
(POUM), de conformitat amb els articles 85, 87 i 89.5 del TRLU i 110 del RLU.
 
Segon. Consta acord de Junta de Govern de data 25 d’octubre de 2018, en què s’aprova la suspensió preceptiva de
l’atorgament  de  llicències  de  parcel·lació  de  terrenys,  d’edificació,  reforma,  rehabilitació  o  enderrocament  de
construccions, d’instal·lació o ampliació d’ activitats o usos concrets i d’altres autoritzacions municipals connexes
establertes per la legislació sectorial durant el termini dos anys, com a màxim, comptats des de la publicació de
l’acord de suspensió de llicències que es deriva de l’aprovació inicial del Pla Especial, dins del sector del PEU 02
CÀMPING LA MASIA que consta al document a tràmit, d’acord amb el que estableix l’article 73.2 del TRLU.
 
Tercer. Consta instància amb data 28 de setembre de 2022, amb registre d’entrada 2022-ERE-3223 en què s’aporta 
per part de l’arquitecte Francesc d’Assis Albin i Collet, en representació d’ALBIN ARQUITECTES SLP, la següent 
documentació:
El Text Refós del Pla Especial a tràmit a l’objecte de l’aprovació provisional que correspon al “Pla Especial Urbanístic.
Àmbit del Càmping la Masia. PLATJA DE L’ALMADRAVA (VANDELLÒS I L’HOSPITALET DE L’INFANT). Vandellòs i 
l’Hospitalet de l’Infant, Baix Camp. Exp 2313.15. Aprovació Provisional. Setembre 2022”, està signat digitalment en 
data 27 de setembre de 2022 per l’arquitecte Francesc d’Assis Albin i Collet, en representació d’ ALBIN 
ARQUITECTES SLP.
També consta com annex del Text refós els documents de les autoritzacions dels titulars de les parcel·les 13, 17 i 47 
del polígon 20, per a la neteja i manteniment de la franja de protecció de 25m al voltant del càmping, que també serà 
objecte d’aprovació provisional juntament amb l’anterior document tècnic indicat.
 
Quart. Consta informe emès pel Departament d’Urbanisme Municipal on es deixa constància de tots els antecedents
de la tramitació de l’expedient i s’emet informe en el sentit de què, si així s’estima oportú, es procedeixi a l’aprovació
provisional del “Pla Especial Urbanístic. Àmbit del Càmping la Masia. PLATJA DE L’ALMADRAVA (VANDELLÒS I
L’HOSPITALET DE L’INFANT). Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, Baix Camp. Exp 2313.15. Aprovació Provisional.
Setembre 2022”, signat digitalment en data 27 de setembre de 2022 per l’arquitecte Francesc d’Assis Albin i Collet,
en representació d’ ALBIN ARQUITECTES SLP i donar trasllat de l’expedient a la Comissió Territorial d’ Urbanisme
de Tarragona per què d’acord amb el que estableix l’article 80.c) del TRLU, procedeixi, si escau, a la seva aprovació
definitiva.
 
Vist quant antecedeix, es considera que l'expedient ha seguit la tramitació establerta en la legislació aplicable 
procedint la seva aprovació provisional.
 
D’acord amb el que estableix l'article 85, 87 i 89.5 del TRLU, en relació amb l’art. 21.1 j) i 22.2.c) i 47.2.ll) de la Llei
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, amb la nova redacció donada per la Llei 57/2003, de 16
de desembre, de mesures de modernització del govern local i l’article 53 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local, l’òrgan competent per a resoldre sobre l’aprovació
provisional  del  planejament derivat  de què tracta al  present  informe,  és el  plenari  de la corporació,  amb el  vot
favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació
 
Per això, de conformitat amb l'establert en l'article 175 del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic
de  les  Entitats  Locals,  aprovat  per  Reial  decret  2568/1986,  de  28  de  novembre,  s'eleva  la  PROPOSTA DE
RESOLUCIÓ
 
 
Intervé la Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCaT manifestant: "Si el que es pretén és la 
legalització del Camping, cap problema.

Pels documents enviats, no afecta cap terreny del costat ni propietaris.

Per tant, ens demaneu aquest primer pas, legalitzar-ho. Per tant cap problema, votem que sí."

 
 
Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC: “Des del moment en que una administració o un
Departament emet un informe desfavorable amb motius fonamentats i reals, crec que no seria convenient aprovar
aquest PEU. Suposo que, com a quasi tot, hi haurà una solució, no sé si econòmica o urbanística, de totes maneres
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s’hauria d’explorar aquesta possibilitat perquè es pogués fer aquesta inversió, que afavoriria el turisme, amb tots els
requisits demanats per les autoritats.
Dins  d’aquest  expedient  hi  ha  informes  favorables  d’algunes  administracions  però   també  hi  ha  informes
desfavorables de altres departaments.”

Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP:Sobre aquest tipus d’expedients vinculats al
planejament urbanístic derivat, demanem que amb antelació suficient es convoqui als grups municipals 
a reunions de treball, o com a mínim d’informació.
En aquest cas es tracta d’un expedient que ve de 2018, abans que nosaltres estéssim representats en 
aquest Ajuntament. I de cop i volta ens trobem amb un expedient molt extens que no dona temps de di-
gerir en una setmana, i del que no podem conèixer a fons l’abast, les intencions, els usos previstos, etc.

A part, ens sorprèn que un terreny que no està legalitzat urbanísticament, principalment per informes 
desfavorables de Protecció Civil, pugui estar en activitat.”
 
Vist l'informe de la Comissió informativa de serveis territorials del 28 de novembre de 2022.
 
El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable d'onze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 d'ERC, 1 de C's i 1 del PP) 
que representen la majoria absoluta del nombre d'onze que legalment el componen, ACORDA:
 
 
Primer. Aprovar  provisionalment  el  “Pla  Especial  Urbanístic.  Àmbit  del  Càmping  la  Masia.  PLATJA  DE
L’ALMADRAVA (VANDELLÒS I L’HOSPITALET DE L’INFANT). Vandellòs i l’ Hospitalet de l’Infant, Baix Camp. Exp
2313.15. Aprovació Provisional. Setembre 2022”, signat digitalment en data 27 de setembre de 2022 per l’arquitecte
Francesc d’Assis Albin i Collet, en representació d’ALBIN ARQUITECTES SLP, Pla Especial PE 02 CAMPING LA
MASIA, que complementa i desenvolupa el Pla d'Ordenació Urbanístic Municipal (POUM), de conformitat amb els
articles 85, 87 i 89.5 del TRLU i 110 del RLU.
 
Segon. Aprovar donar trasllat de l’expedient complet a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Tarragona per què 
d’acord amb el que estableix l’article 80.c) del TRLU, procedeixi, si escau, a la seva aprovació definitiva.
 
Tercer. Notificar el present acord a les persones propietàries dels terrenys que siguin compresos dintre de l’àmbit del
Pla especial i la resta d'interessats a efectes del seu coneixement.
 
Quart. Notificar aquest acord als promotors del Pla Especial Urbanístic, a l’arquitecte redactor Francesc Albin i Collet,
en representació d’ALBIN ARQUITECTES SLP i al Departament d’Urbanisme municipal.
 
Cinquè . Fer constar que contra aquest acord, per tractar-se d’un acte administratiu de tràmit no qualificat, no 
procedeix la interposició de cap tipus de recurs.

 

B) ACTIVITAT DE CONTROL

Expedient 4147/2022. Donar compte de l'expedient del cost efectiu dels serveis 2021

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

El Ple resta assabentat d’aquest expedient

 

Expedient 4607/2022. Donar compte de l'expedient de la modificació de crèdit 5/2022

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

El Ple resta assabentat d’aquest expedient
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Expedient 179/2022. Donar compte de l'expedient d'execució trimestral 3r trimestre 2022

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

El Ple resta assabentat d’aquest expedient

 

Expedient 180/2022. Donar compte de l'expedient de morositat de l'Ajuntament i dels Patronats del 3er 
trimestre de 2022

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

El Ple resta assabentat d’aquest expedient.

 

Expedient 4706/2022. Donar compte de l'expedient de la modificació de crèdit 2/2022 del Patronat municipal 
de mitjans de comunicació

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

El Ple resta assabentat d’aquest expedient

 

Expedient 4892/2022. Donar compte dels Decrets de l'alcaldia compresos des del 19 de setembre al 21 de 
novembre de 2022 (ambdós inclosos)

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

El Ple resta assabentat dels Decrets de l’Alcaldia compresos des del 19 de setembre al 21 de novembre de 2022 
(amdós inclosos) que comprenen del número 618 al 860.

 

 

C) PRECS I PREGUNTES

 

En primer lloc, es resolen les preguntes presentades pel Registre d’entrada:

Pel grup municipal de JxCaT es formulen les següents preguntes
-Per la Regidora Assumpció Castellví:
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 Pensen incrementar la plantilla de la policía local ?

Contesta l’Alcalde:

El que sí s’està fent es consolidant  la plantilla amb l’ocupació de les vacants. La
setmana passada es va aprovar la convocatòria d’una plaça que està pendent de ser
publicada al BOP.

 La señal de la TVV no es rep a l’Urbanització Vanessa Park, com pensen arranjar
aquest problema? 

Al  que  contesta l’Alcalde:  La  TVV no  s’ha  vist  mai  a  Vanessa  Park,  perquè  el
repetidor dels Dedalts no arriba. A aquesta urbanització el repetidor del que reben el
senyal és de la Mussara.

Tal  i  com els  vam explicar  als  representants  de  l’Associació  de  veïns,  es  podrá
subsanar quan la TVV pugui oferir en HD, en el que estem treballant.

 Quan  pensen  arranjar  el  terra  del  Parc  Infantil  que  hi  ha  a  la  Plaça  Berenguer
d’Entença? 

Al que contesta l’ Alcalde: Els parcs infantils s’arrangen periòdicament. Quan hi ha
una  incidència  major  es  fa  un  plantejament  nou.  En  aquest  cas,  el  grau  de
deteriorament no és greu. 

 Al polígon les Tàpies no hi ha números als carrers i costa localitzar una nau i que
arribi la correspondència. Com pensen gestionar aquesta deficiència? 

Al que contesta  l’Alcalde:  Els números están posats des de fa més d’un any als
murs de les finques. 

 Pensen posar més contenidors de brossa al polígon les Tàpies? 

Al que contesta  l’Alcalde:  No tenim cap petició en aquest sentit  per part  de cap
usuari 

 Tenen  un planell  actualitzat  de  la   xarxa clavagueram de  tots  els  nostres  nuclis
habitats?

Al que contesta l’ Alcalde: De les últimes actuacions, sí. De les anteriors no.

 Les Rases que s’obren per fer obres i que les tapen amb asfalt quedaran sempre
així?  

Al que contesta  l’Alcalde:  Les rases són restaurades i es veu la incidència. Quan
s’arranja tot el carrer queda incorporada. 

 Tenen un planell  actualitzat  de de la  xarxa de tomes d’aigua de tots els nostres
nuclis hábitats?

Al que contesta l’Alcalde: Dels hidrants dels bombers sí. 
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 Quina és la previsió de les obres del Terciari?

Al que contesta l’Alcalde: Les obres del terciari s’han acabat. 

 Pensen fer un pàrquing més gran a Masboquera?

Al que contesta l’Alcalde:No hi ha espais públics. Però es mirarà. 

 Quin grau de satisfacció té l’Equip de Govern de la gestió del cementiri? 

Al que contesta l’ Alcalde: “L’empresa que va guanyar la licitació és correcta.

Darrerament,  s’ha  fet  una  gran  inversió  per  part  de  l’Ajuntament  (pavimentació,
accessos, teulades, jardineria...)”   

 Enllumenat Nadalenc, el pressupost d’aquest any era de 15.000 euros, en quin lloc
s’han invertit aquests diners? 

Al que contesta l’Alcalde: “Cada any es renova una part i es posa en els diferents
nuclis. 

 El Moli de l’Oli té un vidre trencat, des de fa força dies, quan pensen reparar-lo?

Al que contesta l’Alcalde: Està demanat, però costa servir-lo. 

 A la Piscina de Vandellòs, les reixes dels desaigues están tirades pel terra, quan es
preveu posar-les al seu lloc? 

Al que contesta l’Alcalde: Les reixes les va tirar el vent i s’han recol·locat. 

 L’antiga  associació  de  Protecció  Civil  ha  pogut  recuperar  tot  el  seu  material,
documentació i dades personals?

Al que contesta  l’Alcalde: Se’ls ha concedit un llarg periode per fer-ho. El que no
hagin recollit aquest mes se’ls hi reservarà a la nau de la brigada. 

 De la Diputació de Tarragona hi havia una subvenció per pagar un contenidor per a
posar les restes dels pocs senglars caçats (vísceres), quan el posaran i on?

Al  que contesta  l’Alcalde:Falta que arribin.  Un es posarà al  camí dels Massets i
l’altre a la pedrera de la Pitrassa.

 La recollida del llentiscle porta certs problemes, pensen fer una ordenança municipal
per la seva regulació?

Al que contesta l’Alcalde: El llentiscle no és una espècie amenaçada. Si hi ha algún
propietari que li prenen ho ha de denunciar.  

 Quin manteniment de camins pensen realizar en aquest nou any? 

Al que contesta  l’Alcalde: El  manteniment dels  camins es realitza segons el  seu
estat i les actuacions fetes aquests anys ens permeten tenir una xarxa de camins

C
od

i V
al

id
ac

ió
: A

SE
M

N
T6

63
LM

A4
W

M
Q

4E
W

P6
H

J3
M

 | 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//v

an
de

llo
s-

ho
sp

ita
le

t.e
ad

m
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 4

8 
de

 5
6 



amb un excel·lent estat de conservació. 

L’any 2023 hi ha una subvenció per al camí dels Graus de Castelló. 

 Quin és el protocol de manteniment de l’enllumenat públic quan una llum o una fase
d’un carrer o diferents carrers no funciona? 

Al que contesa l’Alcalde: Avisar a l’empresa de manteniment

 -Per la Regidora Laia Martorell:

• De les al·legacions que es varen fer vers el projecte de la Residència de Gent Gran,
s’ha tingut en compte alguna d’elles? Si es així, de quina modificació es tracta?

Al que contesta l’Alcalde: Les al·legacions presentades al projecte de la residència
van ser desestimades

• De les al·legacions que es varen fer vers el projecte de la Nova Llum, s’ha tingut en
compte alguna d’elles? Si es així, de quina modificació es tracta?       

Al que contesta  l’Alcalde:Les al·legacions a la remodelació de la pista Nova Llum
van ser estimades parcialment, bàsicament en l’ampliació de les dimensions de la
pista esportiva. 

• Referent al joc infantil que hi ha a l’escola de música, i tornant amb aquest assumpte,
¿Us heu qüestionat de posar-lo en un altre lloc del municipi on se li pugui donar ús??
Tenint  en  compte  que  aquest  joc  infantil  ubicat  just  davant  d’una  de  les  aules
d’assaig, ocasiona molèsties durant les classes quan els infants l’utilitzen,  doncs, no
té cap finalitat on és ara mateix i creiem que podria ser de gran utilitat en un altre
lloc.

Al  que  contesta  l’Alcalde:  El  joc  infantil  de  l’Escola  de  Música formava part  del
projecte de la remodelació del centre. 

     -Precs de la Regidora Assumpció Castellví:
 Podrien plantejar-se la possibilitat de projectar el mapping de Nadal dos o tres dies a 

Vandellòs.

 L’ Espai per fer la gimnàstica pre-part és molt petit, podrieu estudiar habilitar un altre 
lloc.

 Els vestuaris del camp de fútbol Arenal, preguem els acondicionin.

 Podeu explicar com esta el tema de la licitació dels serveis de neteja.

 Pregunteu si el menjador de la Llar queda petit i encara es dina a les clases.

 Preguem que la dinámica d’avui del Ple (aplicació ROM) sigui sempre la mateixa i 
així tindrem tots i totes clars els torns d’intervenció.
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-Per la Regidora Laia Martorell es fan els següents precs:

• Preguem  reconsidereu  el  posar  reductors  de  velocitat  al  carrer  alamanda,  per
disuadir  als  vehicles que van a més velocitat de la permesa.

• Preguem es reparin les rajoles del passeig, a l’alçada del parc de l’ arenal, donat que
n’hi ha bastantes mig aixecades-trencades, i suposa un perill pels vianants.

Al  que  contesta  l’Alcalde  que  es  tindran  en  compte  els  precs  presentats  en  la
mesura que això sigui possible.

-Per la Regidora Esmeralda Saladié pel grup municipal d’ERC:

• Vistos els reiterats requeriments que consten realitzats per aquest Ajuntament, a la
propietat  d’un  immoble  situat  a  la  Plaça  Gil  Vernet,  número 7,  del  nucli  urbà  de
Vandellós  des  de  fa  anys (consta publicació  edictal  al  BOE en data  12/12/2018,
atorgant  termini  fins  el  15  d’octubre  de  2018),  atès  el  seu  deficient  estat  de
manteniment i conservació. 

Vist  que,  de  conformitat  amb  els  informes  tècnics  municipals,  es  desaconsella
qualsevol    endarreriment en l'arranjament de l'edifici atès el seu estat, i que una de
les finques veïnes es correspon a la Torre de Cala Torre de Vandellòs, que forma part
del catàleg de Béns Protegits del  POUM, amb el  màxim grau de protecció de Bé
Cultural d’Interès Nacional, en la categoria de BCIN, com a Monument Històric, i el
risc que representa per aquest bé patrimonial. 

Vista la inactivitat de la propietat durant anys malgrat els successius requeriments,
essent  el  darrer  de  data  28/10/2022  (Expedient  municipal  3712/2018),  pel  qual
s’atorga un termini de quinze dies per l’arranjament, sense que consti cap tipus de
compliment al respecte a data d’avui. 

Al govern municipal preguntem: ¿s’ha iniciat el preceptiu expedient urbanístic per a
la declaració de ruïna i, en el seu cas d'execució subsidiària de les obres necessàries
a l’edifici situat a la plaça Gil Vernet, 7, de Vandellòs, per a la protecció i evitació de
danys al patrimoni i/o a tercers? 

Fonaments jurídics: L’article 97.7 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre,
que  aprova  el  Reglament  de Organització,  Funcionament  i  Règim Jurídic  de  las
Entitats Locals, estableix que, les preguntes formulades per escrit amb vint-i-quatre
hores d'antelació seran contestades ordinàriament a la sessió. 

Al que contesta l’Alcalde: Casa Plaça Gil-Vernet. Es va fer un darrer requeriment el
25 d’octubre on se’ls donava un termini de 15 dies per esmenar la situació i 2 mesos
per presentar el recurs contenciós administratiu. 

• Quines  accions  s'estan  duent  a  terme per  controlar  la  plaga  de  gats  que hi  ha
sobretot a la zona de l'Arenal?

Al que contesta l’Alcalde: Quan es detecta una plaga de gats es procedeix a la seva
esterilització. 

• La convocatòria de procés selectiu per cobrir un lloc d'agent de la policia local, quan
es durà a terme? 
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Aquesta pregunta ja ha estat contestada anteriorment.

• Conèixer l'agenda pública de l'alcalde del divendres dia 25 de novembre de 2022. 

• L’Alcalde contesta: L’agenda de l’alcalde va consistir en:

- 9 h Ple MIDIT 

- 10.30 h Reunió tècnica per redactar les al·legacions a la proposta de reglament edl
Fons de Transició Nuclear 

-  12  h  reunió  a  Tarragona  amb  el  president  del  Col·legi  Oficial  de  Metges  de
Tarragona Sergi Boada i de la Dra. Meritxell Arenas, cap de radiologia de l’Hospital
Sant Joan, per a organitzar una jornada de protonteràpia al col·legi. 

Potser si haguéssim penjat una foto, ens haguéssim estalviat la pregunta 

• Per quin motiu utilitza el regidor de Seguretat Ciutadana per desplaçar-se a un acte
institucional, un cotxe de la policia rotulat? 

Al que contesta l’Alcalde: El regidor pot acompanyar al cap de la policia a actes
institucionals en un vehicle adscrit al servei, no en el cotxe patrulla. 

A continuació es formulen les següents preguntes en el moment de la celebració del
Ple:

-Per la Regidora Silvia Pujol pel grup municipal del PP es pregunta:

• Es cert que es vol tancar l'escola d'adults? i per que?

Al  que  contesta  l’Alcalde: «Es  un  treball  que portem fent  des  de  les  regidories
d’ensenyament de Vandellòs i l’Hospitalet i Mont-roig del Camp, d’intentar tindre uns
serveis comuns, i que l’escola d’adults pugui ser compartida sota el paraigües de la
Generalitat,  del  departament  d’educació,  que  tindria  unes  titulacions  oficial,  ens
agradaria que fos una escola d’adults oficials. La idea és que el servei s’ha de donar
i ens agradaria fer un salt qualitatiu”.  

-Per la Regidora Elidia Lopez pel grup municipal de la FIC es formulen aquestes preguntes:

• Des de fa 2  plens  demanem per  les  instal·lacions  d’uns  armaris  de gas natural,
instal·lats al mig del camí Municipal l'Albercoquer que va de l’antiga N340 a la nova. 
Al que li contesta l’Alcalde que ja es mirarà la qüestió que planteja.

• Ens  comissions  anteriors  es  van  informar  que  l’equip  de  govern  tenia  intenció
d’externalitzar el servei de bus Municipal voldríem saber com està, aquest tema i que
passara amb el treballador que fan aquest servei.?

Al que li contesta  l’Alcalde que s’estan tenint converses amb la Generalitat per tal
d’estudiar la qüestió plantejada i si arribés el cas, els treballadors que estan fent el
servei continuarien dintre de la plantilla de l’Ajuntament realitzant altres tasques.
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I no havent més assumptes que tractar, es dóna per finalizada la sessió.

 

 

 DOCUMENT SIGNAT ELECTRONICAMENT
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CONVENI DE COL·LABORACIÓ 
ENTRE L’AJUNTAMENT DE VANDELLÒS I L’HOSPITALET DE L’INFANT 

I LA COMUNITAT DE REGANTS JOAN SABATÉ

 Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, 18 de juliol de 2017

REUNITS, 

el senyor Alfons Garcia Rodríguez, amb NIF 40.914.565-A, en qualitat d’alcalde de l’Ajuntament
de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant,  facultat  expressament  per  aquest  acte  per  l’acord
plenari del 31 d’agost de 2017

El senyor Jordi Castellnou Vernet, major d’edat, amb NIF 39.879.229N, en qualitat de president
de la Societat de regants Jaume Sabaté.

MANIFESTEN

Primer.-  Que el  pou  de  l’Alzina  és  propietat  d’aquest  Ajuntament  i  està  en  una parcel·la
municipal  (polígon 28 parcel·la  176) segons figura al inventari  municipal  amb l’epígraf 602,
element 00010 per la qual cosa és un pou demanial adscrit a ús públic que té la configuració de
be públic local  La descripció de tota la maquinària pel funcionament del pou propietat de
l’Ajuntament es troba referida a l’annex I.

Segon.- Que està en cons tució la comunitat de regants Joan Sabaté per tal d’aprofitar per a
reg agrícola les aigües que s’extreguin d’aquest pou. La Comunitat es cons tuirà d’acord amb
el que disposen els  ar cles 81.1 i  81.5 del  Text refós de la Llei d’aigües, aprovat  per Reial
decret  legisla u  1/2001,  de  20  de  juliol  i  203  del  Reglament  del  domini  públic  hidràulic,
aprovat pel Reial Decret 849/1986, d’11 d’abril.

La Comunitat  de REGANTS JOAN SABATÉ té el  caràcter de corporació de dret públic  i  està
adscrita a l’Agència Catalana de l’Aigua, ( en endavant ACA.) 

La Comunitat actuarà conforme als procediments establerts en el Text refós de la Llei d’aigües,
en el Reglament del domini públic hidràulic, en els seus estatuts de cons tució i en aquest
Conveni, d’acord amb allò que preveu la legislació en matèria de procediment administra u. 

La seu social de la Comunitat està ubicada al C/Església núm. 25. 43891- Vandellòs.
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Tercer.-  Que aquest ajuntament per ser propietari del pou està disposat a fer una cessió a
precari per a la u lització i l’ús  de les aigües que se n’extreguin a  favor de la comunitat de
regants Joan Sabaté amb les condicions que s’es pulin en aquest conveni. 
Quart- Un cop fora de la parcel·la 176 del polígon 28, l’Ajuntament deixa de tenir la propietat
de cap de les instal·lacions de l’aigua i per tant la responsabilitat sobre cap de les instal·lacions.
En cas  que  el  tub  de  reg  comunitari  passi  per  algun  camí  públic,  s’haurà  d’es pular  la
servitud d’aqüeducte corresponent i si fos el cas l’obtenció de l’autorització municipal adient

Quart.-   Que existeix a la zona també una bassa contraincendis propietat de l’ADF Vandellòs
que s’omple amb aigües provinents d’aquest pou.

Cinquè.-   Que tota la zona està dintre de la zona de Xarxa Natura 2000, Tivissa-Vandellòs-
Llaberia ES5140009

Les parts es reconeixen mútuament amb capacitat i representació suficients per a,

CONVENIR I ACORDAR

Primer .- L’Ajuntament com a tular del pou anomenat de l’Alzina, situat a la parcel·la 176 del
polígon 28 d’aquest municipi autoritza als socis de la comunitat de regants Joan Sabaté des del
moment que es gui legalment cons tuïda i  registrada, a u litzar  l’aigua del pou per a reg
agrícola de les parcel·les que s’especifiquen a l’annex II d’aquest conveni i d’acord amb les
hores es pulades en el conveni. Qualsevol canvi de propietari o de nombre d’hores haurà de
ser comunicat a aquest Ajuntament, com a propietari del pou. S’adjunta com a annex III un
plànol amb les parcel·les que es reguen des d’aquest pou.

Segon- Els propietaris pagaran l’aigua u litzada, així com les reparacions que s’hagi de fer al
pou o bé a les bombes, filtres, etc proporcionalment d’acord amb el nombre de hores de reg
es pulades que ngui cadascú o d’acord amb el comptador par cular que es ngui. 

Tercer- Existeix en la zona d’influència del pou, una bassa contraincendis de l’ADF que s’haurà
d’omplir sempre sense cap pus de cost de cara a l’ADF. L’Ajuntament cedeix a aquesta bassa
la concessió de l’aigua així com les despeses que se’n derivin de forma gratuïta per a l’ADF. En
cas que hi hagi algun cost a liquidar, serà l’Ajuntament directament qui se’n farà càrrec. L’aigua
que és subministrada a aquesta bassa no podrà ser tallada ni manipulada per la comunitat de
regants. 

Quart:  L’Ajuntament  ndrà  preferència  sobre  els  regants  per  l’ús  de  l’aigua  en  cas
d’emergència o de força major o de que així es consideri puntualment per concórrer situacions
d’urgent  necessitat  per decret d’alcaldia. Aquesta situació només romandrà mentre duri la
situació d’excepcionalitat.

Cinquè.- La quan tat d’aigua que es podrà extreure del pou dependrà de l’autorització que
atorgui  l’Agència  Catalana  de  l’Aigua.  Existeix  un  comptador  a  la  sor da  del  pou  que
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comptabilitzarà l’aigua extreta. En cap cas es podrà superar el cabal d’explotació atorgat per
l’ACA. Aquest fet no donarà dret a cap pus de d’indemnització.

Sisè: L’aigua no s’u litzarà per a ús de boca.

Setè: El dipòsit on s’acumula l’aigua del pou és de decantació amb 5 compar ments ja que 
l’aigua surt amb molta argila i s’ha de decantar. El dipòsit s’haurà de buidar d’argiles un cop a 
l’any entre tots els membre de la comunitat de regants. El dipòsit té una boia que quan baixa 
d’uns mínims posa en funcionament la bomba.

Vuitè:  Règim  de  finançament:  l’Ajuntament  serà  qui  pagui  l’aigua  a  l’ACA  així  com  les
reparacions realitzades als bens i instal.lacions  de la seva propietat. L’Ajuntament reclamarà
directament a la comunitat de regants les despeses, excepte la part corresponent a la bassa de
l’ADF, que s’assumirà directament, i serà la comunitat qui s’encarregarà de dividir les despeses
entre els seus socis. La comunitat de regants, pagarà a l’Ajuntament aquestes despeses en un
termini màxim de 30 dies a comptar des de la recepció del requeriment. 

Novè: Aquest conveni es signa per 5 anys comptats a la signatura del conveni, exhaurit aquest
termini s’haura de tramitar nou conveni 

Desè: Seran causes d’ex nció d’aquest conveni l’ incompliment de qualsevol de les clàusules
es pulades,  especialment  la  manca  de  pagament  de  les  liquidacions  que  es  girin  per  la
u lització de l’aigua i en el seu cas de les reparacions efectuades per l’Ajuntament respecte a
les seves instal.lacions  

Onzè-  L’Ajuntament es reserva el dret a resoldre totes les qües ons i incidències que sorgeixin
en la interpretació o aplicació d’aquest conveni. 

Llegit  per  les  parts  aquest  conveni  i  trobant-lo  conforme,  s’afirmen i  ra fiquen en el  seu
con ngut signant-lo per triplicat exemplar, a un sol efecte, en el lloc i data al principi indicat.

                        Alcalde                                           President de la                       
            de l’Ajuntament de                  Comunitat de regants              
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant                    

       Alfons Garcia Rodríguez                            Jordi Castellnou Vernet    
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Annex I - RELACIÓ DE BÉNS I DRETS DE l’AJUNTAMENT

Pou
Bomba elèctrica d’extracció de l’aigua del pou.
Bomba elèctrica de pressió.
Filtre inicial.
Comptador General.
Drets de servitud d’aqüeducte en el camí públic.

Annex II - RELACIÓ DE PROPIETARIS DE LA COMUNITAT DE REGANTS I HORES DE REG 
CORRESPONENTS A CADASCÚ.
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